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ElérkEzEtt a sokat 

EmlEgEtEtt szülEtésnap

Külön öröm, hogy öt év után ismét, az SZTE Alma 

Mater megalakulásának 10. évfordulóján, újra 

kézzel fogható formában is megjelenik szokásos 

téli magazinunk.

A 10 év alatt számos dolog mellett már az is 

hagyománnyá vált, hogy év végén összegezzük, 

mi történt az adott évben az Egyetem és az 

alumni közösség életében. 

10 éves múltra tekint vissza két nagy családi 

rendezvényünk, az SZTE Alma Mater Weekend 

és az Alma Mater Mikulás, melyek mondhatni 

töretlen sikerrel várják minden nyáron és télen tagjainkat.

Számos szolgáltatást alakítottunk ki és újítottunk meg ez alatt az idő 

alatt: 9 éve adtuk át először az Alma Mater Díjat, 5 éve indult el tagkártya 

rendszerünk, pár éve pedig mentorprogramunk és szenior tagozatunk, az 

alumnik segítségével ösztöndíjakat alapítottunk és kiállításokat szervezünk. 

A megújulás jegyében indul el új honlapunk, mely reméljük, hogy a mai kor 

igényeinek megfelelve, még inkább alkalmas lesz arra, hogy összehozza a régi 

társakat, eszközéül és platformjául szolgáljon a tagok új kezdeményezéseinek.

Sok mindent tervezünk, nagy munka vár még ránk, de mostanára 

megteremtettük az alapokat, összeállt egy olyan közösség, amely szeret az 

Egyetemen töltött időkre gondolni, szívesen visszatér és érdeklődik az iránt, 

mi történik most az alma materében. 

Az SZTE Alma Mater pedig kapocs tud lenni, legyen szó tudásmegosztásról, 

évfolyamtársakról, K+F kapcsolatokról, jelenlegi hallgatókról.

Köszönjük a támogatást és a bizalmat, 

és kívánunk mindenkinek békés, boldog ünnepeket!

Dr. Görög Márta
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„Fontos, hogy a vidéki központokban is pezsgő 

Tudományos éleT legyen”
Egyetemünk díszdoktora, volt tanszékvezetője Prof. Dr. Lovász László, aki az egykori JATE mellett a 
Princeton, a Yale, a Vanderbilt és a Bonni Egyetemek oktatójaként, kutatójaként is tevékenykedett már. 
A Magyar Tudományos Akadémia elnöke Szegedet olyan helyként emlegeti, amelyről már a kezdetekkor 
érezte, hogy érdemes lesz itt élni, hogy lesz kivel dolgozni, lesz kivel beszélgetni.

Hogyan emlékszik vissza arra az időszakra, amikor 1975 és 1982 
között Szegeden a Geometriai Tanszéket vezette? 
Az A hét év igAzán produktív és kellemes időszAkA volt Az életemnek. 
Nagyon szerettem a közösséget, az intézetet és a várost. 
Ehhez nyilvánvalóan az is hozzájárult, hogy fiatalok voltunk, 
kisgyerekekkel, intenzív családi és közösségi élettel.  

Ez volt az egyetlen szegedi időszak eddigi pályafutása alatt. Miért 
döntött úgy akkor, hogy itt helyezkedik el?
Leindler László professzor, aki éppen most ünnepli a 80. 
születésnapját, akkoriban dékán volt. Megkeresett azzal a 
kérdéssel, hogy vállalnám-e a Geometriai Tanszék vezetését. Ez 
nagyon megtisztelő volt számomra, és mindig is úgy gondoltam, 
hogy fontos, hogy Magyarországon ne csak Budapesten, de a 
vezető vidéki központokban is minél pezsgőbb tudományos élet 
legyen. Úgy gondoltam, ez egy érdekes kihívás lesz, mert nem 
mellékesen egy olyan tudományágat próbáltam ott megtelepíteni, 
amit akkoriban még nem műveltek. 

Miért tartja Szegedet kiemelkedőnek a tudományos élet 
szempontjából?
A szakterületem alapján elsősorban a matematikára fókuszálva 
megemlíteném például a két világháború közötti időszakot, 
amikor több, egészen kiemelkedő matematikus működött 
Szegeden. Haar Alfréd és Riesz Frigyes abszolút világklasszisok, 
akiknek eredményeit ma is mindenütt tanítják az egyetemeken.  
Szőkefalvi-Nagy Béla Riesz Frigyes tanítványaként vette át a 
stafétabotot, de ott volt Kalmár László is és Rédei László is, akivel 
már nem találkoztam, mivel ő kicsit előbb elköltözött. Olyan 
színvonalas iskola volt a szegedi, ahol úgy éreztem, hogy lesz 
kivel beszélni, lesz kivel együtt dolgozni, és nem is csalódtam 
ebben. hozzáteszem, számos zseniális diákkAl is tAlálkoztAm. 

1999-ben az akkori JATE díszdoktorává választották. Mit jelent 
Önnek ez a cím?
Az embernek mindig jól esik, hA Azok, Akiket szeret, Az A közösség, Aki 
kedves számárA, kifejezésre juttAtjA, hogy fordítvA is így vAn. Ezért 
örültem különösen ennek a címnek. 

fotó: MTA, Szigeti Tamás
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annak az „érdekes Fényű nemtudásnak” mindig át 

kell világíTania a „TudoTT” világába.
Darvasi László törökszentmiklósi, berlini, New York-i volt szegedi hallgató, aki – bár már szeret budapesti 
lenni – részben mindig szegedi marad. Hogy miért? Többek között ez is kiderül a következő interjúból.

Mit jelentettek számodra a szegedi hallgatói évek?
’82 és ’86 között jártam az akkori Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskolára, magyar-történelem szakra. Nagyon határozottan és 
erőteljesen emlékszem arra, hogy a nAgy istván vezette történelem 
tAnszék oktAtói, mint például Szegfű tanár úr, Bezdán Sándor 
vagy a később 3/3-mal lebukott Kovács Zoltán demográfus milyen 
erősen dolgoztAk Azon, hogy Az ott egy otthon legyen, kollektív 
történésekkel, összetArtássAl. Azon tehát, hogy egyszerűen otthon 
érezzük magunkat. A Magyar Tanszék kicsit izoláltabb volt, 
ugyanúgy komoly és fontos tanárokkal, mint például Kovács 
András, aki később elment az egyetemre tanítani. Emlékszem, 
hogy az első két évben nagyon keményen meg lettünk hajtva. A 
saját gyerekeimen látom, hogy már nem kell annyit seggelniük, 
mint annak idején nekünk. De én szerettem oda járni, szerettem 
a főiskolát.

Kik voltak igazán hatással a későbbi pályafutásodra?
Az előbb említettek feltétlenül, de ide sorolnám még Kiss Feren-
cet is, aki egyébként népi beállítottságú irodalmár volt. Nagyon 
szépen bánt velünk. Fontos, hogy minden héten el kellett olvas-
nunk egy nagyregényt, amit be is vasalt rajtunk. Na, most ezt 
képzeljük el ma! 

Éltél Berlinben, New Yorkban is. Mit adtak Hozzád ezek a városok? 
Milyen volt hazajönni?
Körülbelül 20 éven keresztül éltem Szegeden. Amikor már 
megvolt az állásom az Élet és Irodalomnál, és onnan jártam 
fel Budapestre, akkor félelmetes és idegen volt a város, szo-
rongtam tőle, nem nagyon szerettem, ugyanakkor volt ben-
ne valami vonzó is. Később egy családi változás következtében 
kerültem el Szegedről úgy, hogy egy évre Berlinbe mehettem 
DAAD ösztöndíjjal. A nagyvárosi életet tulajdonképpen Berlin-
től kaptam meg, ami számomra azért is érdekes, mert ’93-tól 

Én leginkább azt tanultam meg a főiskolán, És 
szerintem ez a legfontosabb tudás, hogy mi 

az, amit nem tudok. azt tehát, hogy amit tudok, az 
kevÉs. lehet vele gazdálkodni, de amit nem tudok, az 
mindig több, És valahogy mindig fontosabb. annak 

az „Érdekes fÉnyű nemtudásnak” mindig át kell 
világítania a „tudott” világába.



kezdve minden évben kiutazom, hol egy-két hó-
napra, hol egy évre, és a szemem láttára épült 
fel az a fantasztikus csodaváros. Ilyen csodaváros  
New  York is, de az egy UFO. Ott inkább a mú-
zeumok vonzanak, például a Whitney (Whitney 
Museum of American Art), a MoMA (Museum of 
Modern Art), vagy a Frick Collection, ahol meg-
ismerhetjük a 20. századi művészet csúcstelje-
sítményeit. new yorkbAn és berlinben egyébként 
éppúgy mAgyAr regényt írtAm, AhogyAn itthon. igAzá-
ból tudtAm, hogy sohA nem fogok odAtArtozni, nem 
mArAdok ott, hogy Az egy átmeneti állApot. Vissza-
kerültem Budapestre, és nagyon megszerettem 
itt élni. Vidéki gyerek vagyok, törökszentmiklósi, 
ami egy lepukkant kis mezőváros, de számomra 
ez valahogy soha nem volt sem egzisztenciális, 
sem szellemi, sem írói probléma. Háy János vagy 
Grecsó Krisztián például nagyon sokat foglalkoz-
nak az elszármazással, a tagozódással, az identi-
tás kérdésével. 

A 2009-es „Virágzabálók” című regényedet sokan 
„Szeged regényeként” emlegetik. Te mit gondolsz 
erről?
Sok „Szeged regény” van, például Temesi 
Ferenc „Por” című regénye is felfogható annak.   
Ezt nem az én tisztem megítélni, de biztos, hogy 
ha én egy nagy formához nyúlok, abban nagyon 
hangsúlyosan benne van Szeged, ahogyan az 
első nagy regényemben, „A könyvmutatványosok 
legendájában” is, vagy „A zord apa” című 
kisregényben, amit a Magvető adott ki, amikor 

50 éves lettem. Abban a 20. századi Szeged 
van benne, a 19. századi „Virágzabálókban”, 
és most írom azt a regényt, ami a szegedi 
boszorkányüldözések idején játszódik. 
Azt tehát, hogy mit jelent a „Virágzabálók” 
Szegednek, én nem tudom megmondani, döntsék 
el a kritikusok vagy az irodalmárok. 

Mikorra várható a boszorkányüldözésekről szóló 
regény megjelenése?
Nem állok rosszul, de azért még sok munkám 
van vele. A kiadó a 2016-os Könyvhétre szeretné, 
tehát legkésőbb márciusig el kellene készülnie. 

Hogy érzed magad írás közben?
Azt szoktam mondani, hogy a regényírás a 
legjobb állapot, ugyanakkor a legfélelmetesebb 
is. Ez nem olyan nagy test lesz, mint mondjuk 
a „Virágzabálók”, annak körülbelül a harmada 
vagy a fele, de tömény anyag. nem tudom, hogy 
más hogy vAn ezzel, de én félek, Amikor egy ilyen nAgy 
testet állítok elő, mert egy idő után Az embernek 
nincs normális rálátásA, hogy hol jó, hol nem jó, hol 
sok, hol kevés. de vAlószínűleg ez A legszebb félelem 
A világon.  

Én nem tudtam szegeden maradni, de 
hogy valahol a lelkem mÉlyÉn ott 

maradtam, az biztos. 



5

Az Isten. Haza. Csal. 33 novellája emberi sorsokat jelenít meg. 
Az egész eddigi életed során megfigyelt sorsok „szolgáltattak” 
ehhez anyagot, vagy amikor regényt ír az ember, akkor még 
tudatosabban figyel az őt körülvevő világra?
Lassan 30 éve írok tárcákat, heti kettőt-hármat kell leadnom. Az én 
figyelmem is ki-kihagy, de azért folyamatos és nagyon intenzív is. 
Azt szoktam nézni, hogy egy bizonyos esemény, történés milyen 
formába illeszthető, tárcába, novellába vagy tárcanovellába. 
Nagyon súlyos dolgok történtek az én életemben is: anyám 
betegsége, apám halála, bizonyos családi dolgokkal való durva 
szembesülés. Ezek nagy része egyszerűen történetért kiáltott, 
így konkrét élményekből is született novella. Van persze fikció is. 
A horvát tengerparton láttam egy apát meg a lányát, a lányon 
láttam, hogy sérült, és csak bólogat, és AbbAn A pillAnAtbAn, Ahogy 
nézem őket, lejátszódott előttem egy történet, Amiből A „kőlépcső” 
című novellA született. Nagyon sok a személyes tapasztalat a 
novellákban. Egy részük személyes élmény, másik részük fikció, 
de végül minden fikció lesz, amit leírunk. 

Hogyan kezdődött Nálad a gyermekkönyvek írása? Ezek mellék-
szálak vagy már az egyik fő csapásirány? 
Amikor a kisfiam hat éves volt, akkor kezdtem el a Trapitit. Azt 
szerettem volna, hogy az legyen az első könyv, amit elolvas. Aztán 
nem így alakult, de ez nem baj. 

Amikor meghívnak valahova 
felnőttekhez, csak úgy megyek el, 
hogy ha ellátogathatok könyvtárba, 
vagy iskolába gyerekekhez is, 
ha leadhatok egy rendhagyó 
irodalomórát. A Somogyi-könyvtár 
segítségével sok Szeged környéki 
kis faluba utaztam el. Nekem ez 
most sokkal izgalmasabb, mint 
mondjuk felnőtteknek beszélni a 
novelláimról és a regényeimről. 
Ez mindig egy nagy kihívás, igazán 
résen és topon kell lenni, mert 
a gyerek nem türelmes, izegni-
mozogni kezd, és nem figyel, ha 
unalmas vagyok. Nekem nagyon 
fontos a gyerek. Vannak terveim, 
és félig megírt gyerekkönyvek a 
fiókban, csak az idő…

Köszönjük a fotókat a Grand 
Cafénak!

vannak írók, akik azÉrt írnak, mert bennük van 
a gyermekirodalom iránti zsigeri vonzódás, És 

vannak, akik koncepcióból írnak. az kiderült, hogy 
nekem van egy ilyen zsigeri vonzódásom. 



alma maTer uTóbbi 10 éve

 2005 
„A Szegedi Tudományegyetem célul tűzte ki a Szegeden 
felsőoktatásban végzett hallgatók és az egyetemhez más 
módon kötődők számára öregdiák mozgalom indítását, 
SZTE Alma Mater néven.”
Első regisztráló: Prof. Dr. Keszthelyi Szabó Gábor

2006
Első Alma Mater 
Weekend és Első 
Mikulás rendezvény

2007 - Hatalmas graffiti készül az SZTE Sportközpontjában,
Végzősök Éjszakája rendezvény
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2009
Éveken keresztül 
lehetett nálunk 
karácsonyfát 
bérelni

2008
Honvéd téri költözés 
– Irodánk jelenleg is 

itt található

2010
Tagkártya

2014 
Elindul Alumni 
Mentorprogramunk

2013
Az első  „Máskép(p) – 
Köztünk élő alkotók”  
kiállítás



„egy mentor-diák viszony attól működik jól, 

ha meg tudják teremteni az összhangot”
Láda Flóra négy ciklus óta működő alumni mentorprogramunk egyik legsikeresebb hallgatója volt. A munkaügyi 
kapcsolatok szak és a hallgatói önkormányzatban való aktív tevékenykedés mellett vált Bessenyei Zsolt, a Pick 
Szeged Zrt. regionális HR igazgatójának mentoráltjává. A Flórára kétségtelenül jellemző „fiatalos lendület, kitartás 
és alázat” mellett bizonyosan ez is nagyban hozzájárult ahhoz, hogy a program után Svájcban vált gyakornokká, 
majd Zürichben tanulhatott tovább.

Hogyan találkoztál a mentorprogrammal és mire számítottál 
a kezdeményezéssel kapcsolatban? 
Egyetemi éveim alatt végig a jogi kari Hallgatói Önkormányzat tag-
ja voltam. Emlékszem egy hétfői, késő estig elhúzódó ülés után, 
még a frissen beérkezett plakátokkal szaladtam ki az üvegvitrin-
hez. Köztük volt az SZTE Alma Mater felhívása is a munkaerő-pi-
aci mentorprogramra. Néhány héttel később beadtam a jelent-
kezésem. Pont jókor jött.  AzokbAn A hónApokbAn kezdtem el érezni, 
hogy lAssAn vége Az egyetemnek, szAkdolgozAt-leAdás, védés és mAgA Az 
állAmvizsgA. Akkor még vAksötétben tApogAtóztAm, hogy vAlAmely szAk-
területen tAnuljAk-e tovább, vAgy ugorjAk-e egy nAgyot, és próbáljAm ki 
mAgAm A munkA világábAn. Remek lehetőségnek láttam, hogy egy kis 
terelgetéssel, mentorálással kitaláljam, merre tovább.

Milyen tapasztalataid voltak a céggel, a mentoroddal kapcso-
latban? 
Jogi karos hallgatóként az ember valamely klasszikus jogi területen 
próbálja ki magát, azonban akkor én már egy budapesti fejvadász-
cégnél rálátást nyertem a toborzás és kiválasztás folyamatára, így 
egyértelművé vált, hogy humánerőforrás területre pályázom. 
A lehető legjobb kezekbe kerültem, bessenyei zsolt mentoráltjA lettem. 
Azt gondolom, egy mentor-diák viszony attól működik jól, ha meg 

tudják teremteni az összhangot. Úgy érzem, és remélem, nem va-
gyok vele egyedül, ha azt mondom, hogy nálunk ez az első alka-
lommal sikerült. Közösen megbeszéltük, hogy ki mit vár a követke-
ző hónapoktól, mik a célok.
nem csupán rálátást nyertem A szAkterületre és persze A vállAlAt felépí-
tésére, hr tevékenységére, de egy üzemlátogAtás kApcsán például bepil-
lAntást nyertem A híres szegedi téliszAlámi készítésébe is.
 Nehéz dolgom volt, hiszen egy regionális vezető mentoráltja vol-
tam, akinek a munkaköre merőben más, mint egy pályakezdő HR 
asszisztenssé, azonban megtanultam, hogy attól lesz valaki jó HR-
es, ha nem csupán jó a szakmájában, de odafigyel a dolgozókra, 
ismeri a munkájukat, ismeri a vállalat múltját, jelenét és alázatos 
a munkájában. Ebben az időszakban írtam szakdolgozatomat az 
Assessment Centerek alkalmazásáról, melyben szintén sok segít-
séget kaptam. Megbeszéltük, hogy a vállalat hogyan alkalmazza a 
módszert, milyen pozíciók esetében indokolt. Rengeteg anyagot 
kaptam, melyek mind forrásul szolgáltak szakdolgozatomhoz. 
A találkozók nagyon rugalmasak voltak. Emlékszem az egyik meg-
beszélésre azzal állítottam be, hogy hamarosan Belgiumba uta-
zom egy intenzív képzésre, melynek fő témája a Value Driven 
Management (érték alapú menedzsment) lesz. Az aznapra meg-
beszélt témát elhalasztottuk, és azt a találkozót ennek szenteltük. 
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Miért ajánlanád a jelentkezést a hallgatóknak? 
bepillAntást nyerni egy vállAlAt működésébe, munkAfolyAmAtokAt meg-
figyelni és A nAgyoktól tAnulni fAntAsztikus lehetőség. Remek színte-
re mindez a kapcsolatépítésnek is, hiszen nem ritka eset, hogy 
ha keres a cég gyakornokot, előnyben részesül az, akinek van 
egy “jóakarója” a munkahelyen belül. Én mégsem csak ezeket 
az alapvető előnyöket emelném ki. Mindenki életében eljön az 
a pillanat, amikor az “Alma Mater” biztonságot adó szárnyai alól 
ki kell lépni a nagyvilágba, helyt kell állni a munkaerőpiacon. Ab-
ban a világban amiben élünk, a munkáltatók olyan versenynek 
teszik ki a pályázókat, amely nem csupán pontos szakmai tudást 
igényel, de elvárt személyes tulajdonságokkal egy teljes embert 
követel meg. Felkészülni ezekre a sikerekre és kudarcokra bizony 

nem egyszerű. Ilyenkor nem árt, ha van a tarsolyban az önbiza-
lom és a fiatalos lendület mellett egy adag kitartás és alázat is. 

Milyen hatással volt a program a jelenlegi karrieredre? 
A progrAm végeztével egy másik, gyAkornoki ösztöndíjAt is elnyertem, így 
kerültem svájcbA. Jelenleg is Zürichben élek és tanulok, hogy befe-
jezhessem MSc tanulmányaimat. A jövőt illetően rengeteg ter-
vem van, úgy a tanulás, mint a munka terén. Egyelőre szeretném 
kézben tartani a svájci diplomámat.

     

minden egyes konzultációra jó kedvvel Érkeztem, 
hiszen sokkal inkább volt ez számomra egy kellemes 

szakmai beszÉlgetÉs, mintsem egy szigorú keretek 
között zajló tanóra. 

Tudtad-e,  
hogy az Interaktív természetIsmeretI tudástárban 
megtekinthető az egyetem Ökológia tanszékének 
gerinces gyűjteménye, valamint  hogy a legnagyobb 
egységes vidéki bogárgyűjtemény is itt található?



ráláTás, TapaszTalaT, személyes kapcsolaT

Horváth József (SZÉF 2000, GTK 2010) alumnusunk, a Givaudan Hungary Kft. termelésvezetője a 2014/2015-ös 
tanév tavaszi szemesztere óta mentorál hallgatókat az SZTE Alma Mater Alumni Mentorprogramja keretein 
belül. A mentoráltak sikerei és az általa elmondottak alapján saját maga is szívén viseli a hallgatók sorsát, 
ami nem csak a precízen felépített 4 hónapos időszak során, de akár a későbbiekben is megnyilvánulhat. 

Miért látta fontosnak, hogy jelentkezzen az Alumni 
Mentorprogramba?
Számtalan alkalommal találkoztam azzal az üzleti életben dön-
téshozóként, hogy a szűkebb munkakörnyezetben elérhető tu-
dás mennyire meghatározó egy cég életében. Azt is látom, hogy 
annak érdekében, hogy ez a tudás tényleg elérhető legyen, válla-
latoknak, hallgatóknak és oktatóknak egyaránt kell tenniük. Na-
gyon jó kezdeményezésnek tartom a mentorprogramot az egye-
tem részéről: lehetőséget ad a hallgatóknak és a vállalatoknak a 
közös munkára, a beszélgetésre, egymás megismerésére, a ta-
pasztalatgyűjtésre. nAgyon hAsznosnAk tArtom, hogy A mentoráltAk 
egy négyszemközti beszélgetés során olyAn dolgokAt is megkérdezhet-
nek, Amelyet máshol, más élethelyzetben nincs lehetőségük. 

Melyek azok az alapvető tanácsok, amelyeket Ön ad a 
mentoráltaknak, függetlenül az adott témakörtől, amelyet 
éppen körüljárnak?
Sok esetben, minthogy végzős kollégákról van szó, szükséges 
beszélgetni arról, hogy hogy érdemes megjelenni egy interjún, 
vagy mi az, ami hozzásegíti őket ahhoz, hogy egy-egy cégnél leg-
alább a beszélgetés elinduljon, legalább az interjúig eljussanak. 

Igyekszem a program keretén belül azokat a kérdéseket megvá-
laszolni, amelyeket az egyetem falain belül nem lehetne. Ahhoz, 
hogy a hallgatók jobban meg tudják szólítani a lehetséges jövő-
beli munkahelyet, hogy a munkájukat jól végezhessék, kicsit rá 
kell érezniük, hogy hogyan működik az adott vállalat, vállalkozás. 
Azt gondolom, hogy nagyon szerencsés helyzetben vagyok, mivel 
cégünk, a Givaudan Hungary Kft. néhány éve indult zöldmezős 
beruházásán dolgozhattam a kezdetektől. 

Ez adhat egy plusz töltést a mentoráláshoz az előbb 
elmondottakon kívül.  

akik hozzám mentoráltkÉnt csatlakoznak, egy 
nagyon magas sztenderdek szerint kialakított 

üzemet És olyan munkamódszereket ismerhetnek 
meg, amelyek meghatározóak az iparágon belül És a 

legújabb trendek szerint működnek. 
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Hogyan zajlik egy nap a mentoráltakkal? 
Rendszeres időpontokat szervezünk, amelyeket előre kijelölünk 
a ciklus elején. Egy-egy mentornap egyik blokkja a személyes 
konzultáció, amikor a hallgatókkal közösen leülünk, és 
beszélgetünk a karriertervekről, az őket érintő kérdésekről, a 
vállalatról.
A következő blokk, amikor a különböző részlegek vezetőivel 
hozom össze őket egy-egy részlegbemutatásra. Ez azért hasznos, 
mert egyrészt rajtam kívül másokkal is találkoznak a cégen belül, 
illetve mert nagyon szokták értékelni, hogy egy folyamatra 
elejétől a végéig ráláthatnak. 

Az első két-három alkalom után - figyelembe véve a személyes 
beszélgetésen elhangzottakat – egyéni programokat szoktunk 
összeállítani a mentoráltaknak. Elég sok kisebb-nagyobb 
fejlesztési projektünk van, ezekhez lehet csatlakozni, először 
nézőként, de volt már rá példa, hogy a hallgató tevőleges részt 
tudott vállalni egy-egy részleg életéből. Ahogyan említettem, 
ezek már nagyon egyénre szabott apró feladatok, függően a 
mentorált időbeosztásától, érdeklődési területeitől. 

Van-e valami, amit Ön kap a mentorprogramtól?
Kapcsolatokat, ismertséget, és egyfajta mélyebb megértést, 
amivel talán egy kicsit jobban tudjuk segíteni pályakezdő 
kollégáink a munkáját is. 

Ha a gyár szempontjából szemlélem, nagyon pozitív, hogy a 
jelenlegi kollégák között két volt mentoráltAm is jelen vAn. Azt 
gondolom, üzleti szempontból A cég is Abszolút mértékben jól jár ezzel. 
A mentorprogram alatt az említett folyamatok által megismerjük 
egymást, és kölcsönös elégedettség esetén olyan döntést tudunk 
hozni, amely akár egy munkaviszonyban is kifejeződhet.

A két volt mentoráltam egyébként trainee pozícióban dolgozik 
nálunk, egyikőjük minőségirányítási, másikójuk fejlesztés-
iparizálási területen.

A mentorprogram jól illeszkedik 
vállalatunk azon törekvései közé 
is, amely azt célozza meg, hogy a 
Givaudan név környezetünkben 
minél jobban ismert és elismert 
legyen, mint munkáltató.  

Jelentkezés:  
info@sztealmamater.hu

a mentorprogram alatt az említett folyamatok 
által megismerjük egymást, És kölcsönös 

elÉgedettsÉg esetÉn olyan döntÉst tudunk 
hozni, amely akár egy munkaviszonyban is 

kifejeződhet.a ciklus vÉgÉre a mentorált kollÉgák a teljes gyárat 
át tudják tekinteni, találkoznak minden rÉszleg 

kÉpviselőjÉvel, vezetőjÉvel, megismerhetik, hogy 
hogyan Épülnek fel a folyamatok. 



alma maTer mikulás akkor és mosT

Sándor-Kérchy Lilla (11 éves)
Lili lelkes kézműveskedő, aki azt is 
elárulta nekünk, hogy testvéreivel a 
10 év alatt az Alma Mater Mikulásokon 
készült díszeket mindig fel szokták 
akasztani az otthoni karácsonyfára, 
amit idén már nemcsak óvodás 
kisöccse, Miklós, de az egyéves tesó, 
Vilmos is láthat.
Ő pontosan emlékszik, hogy mit rajzolt, 
amikor különdíjat nyert a pályázaton: 
„Akkor fürdőző Mikulás volt a téma, 

és a rajzomon rénszarvas és buborékok is szerepeltek. Egy 
évfolyamtársam is rendszeresen indul a pályázaton, ő is mindig 
kap díjakat.”
Lili énekelt, táncolt, élvezte a zenekari produkciókat az 
ünnepségeken, és fontosnak tarja a kikapcsolódást, valamint 
hogy „a gyerekek később is ismerik egymást, mint én a Zsófival. 
Most megyek szolfézsra, ott is találkozunk, néha mellettem 
szokott ülni.” 

Következő összeállításunkban azok a gyerekek szólalnak meg, akik már a kezdetektől részt 
vesznek Mikulásünnepségeinken.

Sándor-Kérchy Sára (13 éves) 
Sára elsők között szintén a kéz-
műves foglalkozásokat idézte fel 
az Alma Mater Mikulásokról. Ké-
szített koszorút, karácsonyfadíszt, 
gyöngy karkötőt. Utóbbit édes-
anyja szerint különösen élvezte, 
hiszen akkoriban nagyon „gyön-
gyös” volt. 
Az ünnepségek legizgalmasabb 
pillanataira így emlékszik: „Old-
alról jött a Mikulás, de először a 

krampuszok érkeztek. Csengőszó volt, énekelni kellett, hogy elő-
jöjjön. Régebben egy kicsit féltem Tőle, de miután megkaptam az 
ajándékot, nagyon örültem. „ 
Sára azt is elmesélte, hogy a rajzpályázatoknál „csak” segéderő 
volt kisöccse és kishúga mellett, de nem bánta meg, mert Lilla 
húga egyszer különdíjat is kapott. 
A kislány szerint – aki már az első Mikulásokon is ott volt – azért 
jó minden évben eljönni erre a rendezvényre, mert megmarad a 
kapcsolat a szülők között, és összebarátkoznak a gyerekek.  
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Törőcsik Hanna  
(10 éves)
Hanna kisbaba kora óra ál-
landó résztvevője az Alma 
Mater Mikulásünnepségei-
nek. Egészen régről emlék-
szik vissza a TIK átriumában 
lévő „sziklákra”, amelyeken 
a többi gyerekkel együtt - a 
szülők aggodalma ellenére 
is - előszeretettel ugráltak. 
A kislány szíve csücske a Mi-
kulás rajzpályázat, amelyen 
több alkalommal is részt 
vett már, és idén is tervezi 
leadni művét az Alma Ma-
ter irodába. „Egyszer az 
Aquapoliszban kellett leraj-
zolni a Télapót. Ezen a rajz-
versenyen harmadik helye-

zett lettem, kaptam egy oklevelet és egy négy fős fürdőbelépőt.” 
- mesélte büszkén. 
Hanika azért is szereti ezeket a rendezvényeket, mert „a gyere-
keknek élmény, hogy itt lehetnek, és a Mikulással találkozhat-
nak”, megtudhatják a pályázat eredményét, és csokit kaphatnak. 
„Nagyon tetszik ez az egész, mindig mondom Anyának, hogy el 
ne menjen nélkülem.” - árulta el nekünk. 

Törőcsik Borka (13 
éves)
Bori már nyolcadikos 
nagylány, legjobban vi-
szont talán mégis az 
első ünnepségekre em-
lékszik. Felidézte ne-
künk a TIK Átriumában 
középen ülő Mikulást, 
azt, hogy eleinte kicsit 
félt tőle, ezért a székek 
mögé bújt, és hogy volt 
olyan, amikor magával 
vitte Mikulás plüssfigu-
ráját is.
Borka a rajzolást, a fes-
tést és a gyurmázást él-
vezte a legjobban a kéz-
műves foglalkozások 
közül. Az ajándékozás 

kapcsán kiemelte: „a 2014-es Mikuláskor a csokikat már odaad-
tam másoknak, mert szerintem jó, ha csokit is hoz a Télapó, de 
örülök, ha a csomagban alma, mandarin, narancs is van.”
Az esemény közösségteremtő erejére érett nagylányként több 
módon is rávilágított: „Rengeteg olyan barátom van, akivel a 
Mikulásokon játszottam, tehát nem csak az Anyukák, Apukák 
tehetnek szert új barátokra, hanem mi is, gyerekként. Azért is 
nagyon jó, hogy visszajönnek az öregdiákok, mert így másokat 
is megismernek, nemcsak a saját környezetüket. Nagyon fontos 
az is, hogy egy kisgyerek is minél több mindenkivel találkozzon, 
mert akkor több tudásra tehet szert, ami a későbbiekben még jól 
jöhet.”



Kecskeméti Lili (7 éves) 
Dani kishúga Anyukájuk szava-
ival élve még “töpörtyű” volt, 
amikor a család először Alma 
Mater mikulásozott, de 2011-
től már Lili is tevékeny tagja 
volt az ünneplő gyerekcsapat-
nak.
Ahogyan többen is, Lili elsőként 
a rajzversenyt említi nekünk, és 
azt, hogy tavaly első helyezett 
lett a kategóriájában, amire na-
gyon büszke. 
Természetesen ő sem hagyja 
ki a Mikulást, “aki egy csomó 

rénszarvassal érkezett a szánján”, és ajándékokat is minden év-
ben hozott: “csokit, szaloncuk-
rot, édességeket”. 
Lili visszaszalad a szobájába a 
tavalyi dekorgumiból készült 
kis díszért, majd arra a kérdés-
re, hogy “Vajon miért fontos, 
hogy ilyenkor ennyien ösz-
szegyűljünk?” azt is elmondja, 
azért, mert “a múltkor is ott 
volt az egyik ovistársam.”

Kecskeméti Dani  
(9 éves) 
Daniék lakásában a büszke-
ségfalon lógnak külön beke-
retezve az Alma Mater Mi-
kulás rajzpályázatra készült 
művek. A kisfiú a Minecraft 
Mikulást és a teatasakokból 
készült alkotását emeli ki 
munkái közül. 

Dani és családja 2009 óta látogatják a rendezvényt, és elősze-
retettel időznek például a Tudáskapu standjánál, ahol “egy néni 
mutatott olyan kémiai kísérletet, amivel lilára színezem be a vi-
zet. Annyira megszerettem ott a kémiát, hogy itthon is csinálok 
ilyesmiket.” - árulta el nekünk a kisfiú, aki az otthon nevelgetett 
csigáit is megmutatta, hogy bizonyítsa a természettudományok 
iránti érdeklődését. 
A kis kémikus szerint azért fontos összehozni egy ilyen alkalomra 
az egyetemi polgárokat, mert “a régi barátokkal is találkoznak, 
akiknek lehet, hogy már szintén vannak gyerekeik, akikkel mi is 
összebarátkozhatunk”.
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Sinkovicz Attila (12 éves)
Sinkovicz Attila több Alma Ma-
ter Mikulásra is ellátogatott 
már, Anyukája emlékei szerint 
elsős kishúga születése előtt 
is jártak már a rendezvényen. 
„Arra emlékszem, hogy egy 
óriási teremben ültünk renge-
tegen, és akinek volt kis cédu-
lája, az odamehetett a Mikulás-
hoz, és kapott tőle ajándékot.” 
– mondta el Attila. 
Arra a kérdésre, hogy hog-
yan emlékszik a Mikulásra, 
így válaszolt: „Én eleinte egy 
kicsikét, de csak egy kicsikét 

féltem, de utána rájöttem, 
hogy ez nem annyira vészes, 
még az ölébe is odaültem.”
Attila azt is felidézte, hogy a 
kézműves programok közül 
legtöbbször talán a rajzolást 
választotta. Szerinte az Alma 
Mater Mikulás a szülőknek a 
kapcsolattartás miatt jó, a gye-
rekek számára pedig az aján-
dékok a legvonzóbbak. 

Bolgár Anna (13 éves)
Anna kiskora óta rendszeres 
Alma Mater Mikulás lá-
togató, aki úgy emlékszik, a 
Télapó cselesen valahogyan 
minden évben másik oldalról 
érkezett. Azt, hogy kisgyer-
mekként mit érzett ilyenkor, 
így írta le nekünk: „Eleinte 
kicsit féltem tőle, később 
viszont már inkább izgultam, kíváncsi voltam.”
A kislány pontosan fel tudja idézni, hogy eddig mit készített a 
kézműves foglalkozásokon: „Papírgurigából csináltunk Mikulást, 
kartonból sapkát, vattából a fehér szakállát.” Anna kézügyessége 
nemcsak a kreatív asztaloknál, de a rajzpályázatok során is meg-
mutatkozott, például a csúszdaparkos témánál: „Azon nagyon 

sokat dolgoztam, még anyáék is 
segítettek. Talán a legjobb rajzom 
lett, amit készítettem a pályázatokra, 
amelyeken egyébként a kisöcsém, 
Bálint is többször indult már.”
Anna szerint kiváló program a 
családoknak az Alma Mater Mi-
kulásünnepség, ahol a szülők 
felidézhetik a régi emlékeket, 
kézműveskedhetnek a kisebbek-
kel, akik pedig új barátokra tehet-
nek szert. 



Hogyan jött az ötlet a Takarékosság Hete megszervezésével 
kapcsolatban?
A kezdeményezés előzménye a Központi Statisztikai Hivatal fel-
vetésére egy statisztikai verseny szervezése volt, amely köré 
egy teljes, a takarékosság jegyében zajló hetet szerettünk volna 
megszervezni, mivel október utolsó munkanapja minden évben 
a Takarékosság Világnapja. A program megvalósításában a GTK 
mellett a Központi Statisztikai Hivatal (KSH) Szegedi Főosztálya, a 
Csongrád Megyei Kereskedelmi és Iparkamara (CSMKIK), akikkel 
régóta nagyon szoros az együttműködésünk, valamint az Erste 
Bank és az Árkád Szeged is részt vett. 
Az alapkoncepció egy tematikus hét kidolgozása volt, különböző 
célcsoportok megszólításával, hozzákapcsolva mindehhez a gaz-
dasági válságokat és azok hatásait. 
A hétfői napra összehívtunk egy a válságokat taglaló kerekasz-
tal-beszélgetést, amelyre országos és nemzetközi szaktekin-
télyeket sikerült meghívnunk. A keddi napon kollégáimmal  
A vállAlkozói kompetenciA és A vállAlkozói pénzügyi kultúrA felmérés 
eredményeit osztottuk meg A régió vállAlkozóivAl, szerdán pedig a kö-
zépiskolásoké volt a főszerep a „stAt WArs ii.” országos középis-
kolAi stAtisztikAi versenyen, az Árkád Áruházban. A hetet a Csong-
rád Megyei Kereskedelmi és Iparkamara székházában zártuk a  
„vállAlkozni A válság ideje AlAtt és Azt követően” című előAdássorozAttAl.  

Milyen eredmények születtek a vállalkozói pénzügyi 
kultúrával folytatott kutatás kapcsán?
A karon nagy hagyománya van a pénzügyi kultúra és a vállalkozói 
kompetencia vizsgálatának is. Az én területem mások mellett a 
pénzügyi kultúra vizsgálata. 2011-ben az Enconventio Kerekasz-
tal Közhasznú Egyesület kezdeményezésére kezdtük el vizsgálni 
a középiskolások pénzügyi kultúráját. Minden évben több mint 10.000 
gyerek vesz részt a tesztkitöltésben és fejlesztési programokban, 
így már nagyon sok tapasztalatot szereztünk. 
Vállalkozók pénzügyi kultúráját 2014-ben elemeztük először az 
Dél-Alföld területére koncentrálva, idén ősszel pedig országos 
szinten vizsgálódtunk a pénzügyi kultúrával kapcsolatosan. 
Ez a vizsgálat annyiban egyedi, hogy létezik az egyén pénzügyi 

Pénzügyi stat Wars
Dr. Kovács Péter, a Gazdaságtudományi Kar dékánhelyettese a 2000-es évek eleje óta 
végez társadalmi és gazdasági kutatásokat, foglalkozik statisztikával. A Takarékosság 
Hete kapcsán kerestük meg, de arról is kaptunk információt, hogy mennyire jártasak 
a pénzügyekben a magyar vállalkozók, valamint megtudtuk, milyen lottózással 
kapcsolatos történeteket oszt meg a hallgatókkal a statisztikatanár. 

A tAkArékosság hetére összehívott kerekAsztAl beszélgetés résztvevői:
Kovács Levente, a Magyar Bankszövetség főtitkára, 
Kovács árpád, a költségvetési tanács elnöke,
szapáry GyörGy, volt jegyBankelnök, volt washingtoni nagykövet, 
sándor GyörGy, a ksh elnöki tanácsadója, 

Krisán LászLó, a kavosz vállalkozásfejlesztési zrt. vezérigazgatója és 
Háry tibor, a Baptitsa szeretetszolgálat képviseletéBen
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kultúrája, de szervezet esetében ezt nehezen lehet definiálni, 
tehát ez a vizsgálat egy újfajta kezdeményezés volt a részünkről.  
Az egyik érdekesség, amit kiemelnék egy sztenderd kérdéssel kap-
csolatos a pénzügyi kultúrát érintő vizsgálatoknál. hA vAn egy megtA-
kArításom, Ami 1% százAlék kAmAtot hoz, de 2 % Az infláció, Akkor több 
vAgy kevesebb megtAkArításom mArAd? erre A kérdésre nemzetközi átlAg-
bAn A válAszAdók 75%-A tud helyesen válAszolni. A vállAlkozói mintA A 
dél-Alföldön és országos esetben is 80-82%-os helyes válAszAdási Arányt 
hozott, ami legalább magasabb az átlagnál. A középiskolások 50-
55%-a, a megkérdezett egyetemisták 65%-a tudja a helyes választ, 
amihez képest a 80-82% megint csak jó eredmény, viszont ha azt 
nézem, hogy a valóságban tevékenykedő vállalkozókról beszélünk, 
akkor érezzük, hogy van hová fejlődni.

Érdekes eredmény született azzal a kérdéssel kapcsolatban is:  
hA ismerősének AjánlhAtnA egy olyAn állást, Ami AlAcsonyAbb bevételt Ad, 
de biztos és stAbil vAgy egy vállAlkozói formát, Ami nAgyobb kockázAttAl 
jár, nem stAbil, de többet lehet vele keresni, Akkor melyiket AjánlAná in-
kább? A felmérés alapján az egyéni vállalkozók csupán 25%-a, a társas 
vállalkozóknak pedig a 42%-a ajánlaná jó szívvel a vállalkozói létfor-
mát, ami egy igen meglepő tapasztalat volt. 

Milyen pénzügyi kultúrával vagy egyéb kutatással 
kapcsolatos más érdekességet emelne még ki?
Például, amikor arról kérdeztük a középiskolásokat, hogy szerintük 
miben van válság idején a gazdaság: recesszióban, szecesszióban, 
inflációban, vagy stagnálásban, akkor meglepő módon a leggyak-
rabban az inflációt jelölték meg a diákok (60%). csupán minden ötödik 
válAszAdó kApcsoltA össze A gAzdAsági válságot A recesszió kifejezéssel. Ér-
dekes volt, hogy a diákok 10 százaléka szerint ilyenkor a gazdaság 
szecesszióban van.

Jellemzőek-e a piac részéről érkező gazdasági kutatásokkal 
kapcsolatos megkeresések? 
Igen, érkeznek az ország több területéről. Végeztünk már 
elemzéseket többek között például közlekedési vállalatoknak, 
ingatlanokkal, élelmiszer-előállítással, közüzemi szolgáltatással 
foglalkozó cégeknek is, de említhetnék nemzetközi vállatokat is.

Egy statisztikában jártas kutatónak van-e kifejlesztett 
módszere a lottózásra? 
Ki kell tölteni egy szelvényt. Egyébként nincs. Véletlen számokkal 
játszunk. Ki lehet persze számolni, hogy mekkora a valószínűsége, 
hogy valakinek telitalálatosa legyen a lottón, de minden a véletle-
nen múlik a sorsoláskor. 
Ha már szerencsejáték, van egy kutatásunk Tessényi Judittal, a Sze-
rencsejáték Zrt. volt területi igazgatójával, ami most például a Kék-
fényben is szerepelt. Rabok börtönbe kerülése előtti szerencsejáték 
függőségét vizsgáltuk. Amíg a felnőtt társadalom körében 1-2% a 
szerencsejáték függők és 10 százalék a veszélyeztettek aránya, ad-
dig a börtönpopulációnál nagyságrendileg egyharmad a szerencse-
játék függők aránya. A magyar rabok egyébként hozzák a nemzet-
közi sztenderdet, tehát ugyanez az arány jellemző az ausztrál vagy 
az amerikai rabokra is. 

hAllgAtói körökben szenvedélyes lottózó hírében áll.
egy kollégával szoktunk együtt lottózni, illetve pályázni lottósorsoló 
élő adásokBan való részvételre, aMiBen Már 8-10 alkaloMMal volt 
részeM. el szoktaM Mesélni a hallgatóknak példaként azt a nevezetes 
alkalMat - egy skandináv lottósorsolást - aMikor élő adásBan 
sikerült elejteneM a golyót, Majd utána szaladni. ezután a sorsolás 
után Még egy évvel is volt olyan rendezvény, ahol leállítottak, 
hogy Megkérdezzék, én voltaM-e, aki elejtetteM a golyót a 
lottósorsoláson.



Kóczi Dávid és az Airrari pneumobil (sűrített levegővel 
hajtott jármű) csapat

A minden évben szép eredményekkel hazatérő szegedi csapatok 
legutóbbi büszkesége a második és harmadik hely volt az 
augusztusi Aventics Pneumobil Gálafutamon. Az Airrari csapat 
a jövő májusi egri Nemzetközi Aventics Pneumobil Versenyre, 
az anyarendezvényre készül a szintén a Mérnöki Kar színeiben 
induló Pepp-Air és Pepp-Air Senior csapatokkal együtt. 
Kóczi Dávid az Airrari csapat kapitánya elmondta, minden 
megmérettetés a leadott tervdokumentáció részletes 
elbírálásával kezdődik, majd a helyszínen az első esemény az 
ún. gépátvétel, „ahol a zsűri körbejár és megnézi a gépeket 
az utolsó kis alkatrészig. Pontozzák a technológiát, az elemek 
megmunkálását, hogy mennyire figyeltünk oda a kivitelezésre”. 
Tehát a gyorsaság mellett a külcsíny, a tervezés is fontos, és 
annak ellenére, hogy Dávidék szinte a teljes járművet saját 

kezűleg gyártják és fejlesztik, „mindennek vAn vAlAmekkorA költsége 
Az utolsó csAvAroktól A lézervágott AlkAtrészekig, Amelyeket muszáj 
mássAl legyártAtnunk, ezért nAgy segítség számunkrA Az elnyert 
50.000 forint.”
A „nyugAlom, A hosszú löket ritkA.” mottót birtokló csapat tagja 
mérnöki pontossággal írta le nekünk, hogy hogyan épül fel egy 
pneumobil, és hogy pontosan mire fordítják majd a megnyert 
összeget: 
„Egy jármű több komponensből tevődik össze, mint például a 
hajtás, a felfüggesztés, a kormányzás és maga a pneumatikus 
hajtású motor. Mindig szeretnénk maximalizálni a pneumobilok 
teljesítményét, és úgy kialakítani a váz szerkezetét, hogy minél 
kisebb legyen a tömegük, minél gyorsabban tudjanak menni. 
Konkretizálva: a járművünkben található tömlőket szeretnénk 
kiváltani nagyobb keresztmetszetűekre, amelyekhez egyedileg 
gyártott csatlakozások szükségesek.”

Pneumobil fejlesztés és jogász karrier 

az alma mater Pályázataival
Az öregdiák szervezetünk mellett működő „A Szegedi Univeristasért 2007” Alapítványon keresztül az SZTE Alma 
Mater ebben a félévben két, tehetséges hallgatók munkáját segítő pályázatot írt ki. Következő cikkünkben a 
Varinex Zrt. és a JATE ÁJTK 1993-1998-as évfolyama által támogatott hallgatókat és céljaikat mutatjuk be.
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Bikár Angéla, harmadéves 
joghallgató

Angéla először ebben az évben, Dr. 
Görög Márta polgárjog kurzusán 
hallott a „JATE ÁJTK 1993-1998” 
ösztöndíjpályázatról. Elmondása 
szerint úgy gondolta, biztosan 
nem ő nyer majd, de megér egy 
próbát, és beadta a pályázati 
anyagot. Teljesen váratlanul érte, 
hogy a jelentkezők közül éppen rá 
esett a választás, de Azt sejti, hogy 
tAnulmányi eredménye, tudományos 
AktivitásA és A munkAjogi és szociális jogi tAnszéken végzett 
demonstrátori tevékenysége volt mérvAdó A válAsztáskor. 
„Önköltséges hallgatóként nyertem felvételt az ÁJTK-ra, ami a 
családunk számára nagyon nagy terhet jelent félévente. Így nagy 
könnyebbség lesz a következő szemeszter”. - válaszolta Angéla 
arra a kérdésre, hogy mire fogja fordítani az elnyert 220.000 
forintot. 

Angéla, aki vajdasági hallgatóként a nemzetközi, az európai jog 
iránt érdeklődik, így vélekedik, a jogi kari, a szegedi hallgatói 
életről: 
Azt gondolom, hogy Szeged igazán egyetemistacentrikus város, 
talán az egyik legélhetőbb város is ezáltal.”
Angéla azért is örül a pályázati összegnek, mert szerinte egyre 
nehezebb jogászhallgatónak lenni és a kimagasló tanulmányi 
eredmény ellenére önerőből, szülői támogatás nélkül megélni.

„gyermekkorom óta az volt az álmom, hogy 
jogra menjek. nagyon sokan próbáltak eltÉríteni, 

lebeszÉlni, vÉgül úgy Érzem, nagyon jól döntöttem, 
mert enÉlkül nem tudtam volna igazán kiteljesedni. 

itt tudok leginkább önmagam lenni, azzal 
foglalkozni, amit szeretek. 



A mesterséges megtermékenyítés hatásfokának emelése cél-
jából végeztek vizsgálatokat munkatársaival, ebből született 
a nemzetközileg elismert publikáció. Hogyan kell elképzel-
nünk ezt a munkát?
Kollégámmal, Dr. Szabó Zoltánnal vegyészek vagyunk, nem a nő-
gyógyászat a szakterületünk. 2 évvel ezelőtt kértek fel bennünket 
a PTE Orvosi Kémiai Intézetéből, hogy segítsünk a kutatásuk ma-
gasabb szintre emelésében. Felszereltek egy nagyon szép, egymil-
liárd forintból létrehozott műszeres analitikai, leginkább tömeg-
spektrometriai laboratóriumot, amelynek használatára többek 
között sok fiatalt kellett megtanítanunk, tekintve, hogy mi már 
körülbelül 20 éve foglalkozunk tömegspektometriával és az azzal 
történő kémiai és biológiai analízissel. 
2013 októberében minden héten két napot töltöttünk Pécsett: a 
Prof. Dr. Bódis József rektor úr által vezetett kutatócsoport mun-
kájában vettünk részt, az ott felmerült problémák megoldásában 
igyekeztünk segédkezni, valamint az ottani Biokémiai Intézetben a 
fiatal PhD hallgatóknak próbáltunk mélyebb ismereteket nyújtani 
a proteomikA nevű AnAlízisről, Amely A különböző biológiAi folyAdékok-
bAn, szövetekben megtAlálhAtó fehérjék Azonosításáról, mind minőségi, 
mind mennyiségi meghAtározásáról szól. 
Mindezt elég drága tudományos műszerezettséggel, leginkább tö-
megspektometriával, illetve valamilyen elválasztástechnikai mód-
szerrel szoktuk kivitelezni, mert egy-egy szövetben több tízezer 
fehérje van egyszerre jelen. A problémA - amit a kutatás a kereté-

ben próbáltunk megoldani, a PTE Szentágothai Kutatóközpontjá-
ban dolgozó fiatal kutatóval és munkacsoportjával - A mesterséges 
megtermékenyítéshez hAsznált tápoldAttAl volt kApcsolAtos. A megter-
mékenyített petesejtet nagyon kis mennyiségű folyadékban te-
nyésztik 3 illetve 5 napig az alkalmazott technikától függően. Ezt 
valamilyen nem invazív vizsgálati módszer követi: a nem invazív 
azt jelenti, hogy nem szólunk bele a folyamatba, csak időnként rá-
nézünk vagy olyan komponenst  határozunk meg a körülötte lévő 
folyadékból, amely felvilágosítást adhatna arról, hogy az ott kép-
ződő embrió életképes lesz-e ha beültetik vagy sem. A fiatal kutató 
a tápoldatot vizsgálta, s talált négy olyan komponenst, négy oyan 
faktort, amelyek eltértek a sikeres illetve a sikertelen megtermé-
kenyítés esetében. 
Nekünk az volt a feladatunk, hogy próbáljuk meg ezeket a kompo-
nenseket kémiailag azonosítani és kitalálni, hogy miért pont ezek 
különbözőek a kétfajta csoport között. Mi inkább analitikusok va-
gyunk, tehát meg tudjuk határozni azt, hogy milyen változás törté-
nik, ami után a biológiai értelmezés a biológusok és a nőgyógyá-
szok feladata.
A négy komponenst több módon vizsgáltuk: kiderült, hogy ezek 
közül háromban nincs is akkora különbség a csoportok között. A 
maradék egy, kilencezres molekulatömegű, fehérje természetű 
anyagról tűnt úgy, hogy annak segítségével meg lehet különböz-
tetni, hogy életképes vagy életképtelen-e egy embrió. 
A kutatás kiindulási pontja az volt, hogy ha az embrió esetleg élet-

proF. dr. janáky tamás
Prof. Dr. Janáky Tamás 1975 óta dolgozik vegyészként, bioanalitikusként. Érdeklődési és kutatási területéhez 
tartozik többek között a tömegspektometria és a proteomika, valamint ezek klinikai alkalmazása. Hogy mindezek 
pontosan mit jelentenek a hétköznapi ember számára, az kiderül a Pécsi Tudományegyetem kutatóival és SZTE-s 
kollégájával, Dr. Szabó Zoltánnal közösen elkészített a Laboratóriumi Medicina Európai Szövetsége (EFLM) által 
díjazott publikációja kapcsán készült interjúból. 
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képtelen, akkor a sejt membránja jobban áteresztővé válik és kü-
lönböző anyagokat enged ki magából a tápfolyadékba. Az anyag, 
amit beazonosítottunk, nem a sejtből származik, hanem benne 
volt a tápoldatban, viszont a mennyisége változott ahhoz képest, 
amennyi a kontrollban, a sikertelen és a sikeres megtermékenyü-
lés között volt. Meghatároztuk ezt a fehérjét, a többi kutató pedig 
azt, hogy ha a kontrollhoz képest 120 % fölötti mennyiségben ta-
lálható meg ez a fehérje, akkor nem életképes az embrió, ha pedig 
120%-nál kisebb mennyiségben, akkor életképes. 
Mi eddig végeztük a kísérletet: összességében nem Azt sikerült meghA-
tározni, hogy melyik embriók lesznek Az életképesek, hAnem, hogy melyek 
nem. utóbbit száz százAlékbAn előre tudták jelezni, Az előbbit pedig csAk 
ötvenegynéhány százAlékkAl. Meg kell itt jegyezni, hogy az, hogy egy 
embrió pozitív az első három napban a beültetés előtt, nem jelenti 
azt, hogy abból magzat is fog születni, mindez az anya befogadó-
képességétől, az embrió megtapadásától is nagy mértékben függ. 
de ArrA már lehetett következtetni, hogy melyek Azok Az embriók, Amelye-
ket nem érdemes beültetni. 

A tervek szerint fogják-e alkalmazni ezeket az eredményeket?
Ez a kísérlet körülbelül 100 darab tápfolyadékkal történt. Ez a 
szám arra volt elég, hogy találjunk egy olyan faktort, ami esetleg 
hatékony lehet az életképes és az életképtelen embrió megkülön-
böztetésében. Ahhoz, hogy ebből felelős döntést lehessen hozni, 
jóval több munkára van szükség. Minden mesterséges megtermé-
kenyítéssel foglalkozó laboratóriumban mikroszkóp alatt vizsgál-
ják meg az embriókat, az alapján mondanak véleményt róluk. Ez 
- ha nem is száz százalékos - de már bevált technológia. 
Ahogy említettem, a vizsgált módszerhez sok ezer mintát meg kell 
vizsgálni, nagyon sok statisztika, tudományos munka kell annak 
eldöntéséhez, hogy ez tényleg használható lesz-e vagy sem. Ez egy 
lehetőség, és az idő dönti el a végeredményt.  Mi tavaly év végén 
befejeztük az ottani munkánkat, de a kapcsolat fennáll. A pécsi 

kollégák, Bódis professzor úr akadémiai munkacsoportja tovább 
folytatja a kutatást.
A jövőben Az lenne még A cél, hogy ezt A megtAlált biomArkert sokkAl 
egyszerűbb módon, sokkAl gyorsAbbAn nAgy sorozAtbAn, „betegágy mel-
lett” is meg lehessen hAtározni. 

A kutAtóról
Hogyan került Szegedre; a vegyészi pályára?
1975-ben végeztem a JATE TTK vegyész szakán. Június 25-én 
megkaptam a diplomát, és július 1-jével munkába álltam a SZOTE 
I. számú Belgyógyászati Klinikájának Laboratóriumában, ahol 
két évet dolgoztam, majd átmentem a folyosó másik végére, 
ahol akkor alakult meg az önálló Endokrinológiai Osztály és 
Kutatólaboratórium, amelynek vezetője László Ferenc professzor 
úr volt. Ott kezdődött az én bioanalitikai pályám. Szabad kezet 
kaptunk, a Professzor Úr igyekezett minden módon segíteni a 
munkánkat. A különböző endokrinológiai betegek szérumát, vérét 
vizsgáltuk, hormonmeghatározásokat és hormonmentabolózis 
vizsgálatokat végeztünk. 1987-ben kikerültem Andrew Shelley 
professzorhoz (aki a 3 évvel ezelőtti szegedi Nobel-díjas Találkozón 
is részt vett) New Orleans-ba. Ott 3 évet töltöttem különböző 
tumorellenes hatású anyagok szintézisével és vizsgálatával. 
1990-ben visszajöttem Szegedre, átjöttem ide az Orvosi Vegytani 
Intézetbe, ahol 25 éve oktatom az orvostanhallgatókat angol és 
magyar nyelven. Penke, később pedig Tóth Gábor professzor 
úr segítségével alakítottuk ki az ország első fehérjeanalitikai 
laboratóriumát. Sokáig neurodegeneratív, illetve pszichiátriai 
betegségek molekuláris hátterét vizsgáltam Penke és Janka Zoltán 
professzor úr együttműködésével. Az én munkámban igyekeztem 
mindig magára a kémiai analitikára koncentrálni. Van bizonyos 
biológiai rálátásom a dolgokra, de azt azért rábízom azokra, akik 
jobban értenek hozzá. 



Miért fontos a cég számára az együttműködés a Szegedi 
Tudományegyetemmel?
A PICK Szeged Zrt. – szegedi központú cég lévén – ezer szállal kötő-
dik a Szegedi Tudományegyetemhez, hiszen nagyon sok szakembe-
rünk végzett ott, számos kutatási témában dolgoztunk és dolgozunk 
együtt. Emellett közreműködünk a diákok képzésében, mentorálá-
sában, szakmai gyakorlatában, szakdolgozat készítésében, illetve 
a kiválasztott hallgatók már évek óta kaphatnak Bonafarm (ehhez 
a cégcsoporthoz tartozik a Pick is) Ösztöndíjat is. Nemcsak a Pick 
részéről látjuk úgy, hogy fontos az együttműködés az egyetemmel, 
hanem arról az oldalról is elismerik munkánkat például azzal, hogy 
2013-ban a Bonafarm Csoport (Pick és Sole-Mizo közös pályázat) 
nyerte el az SZTE Alma Mater Presztízsdíját.

Mit jelent az Ön számára az egyetemhez való kötődés? 
Mivel én magam is itt végeztem, így természetesen sokat jelent. 
Most, Szeged egyik legnagyobb munkáltatójának vezetőjeként más 

nézőpontból látom az egyetemet, mint annak idején hallgatóként, 
de az Alma Materemhez való kötődés változatlanul erős.  
A színvonAlAs oktAtás folyAmAtosságát jelzi egyébként, hogy Az utóbbi idők 
jó pick eredményeihez több mint száz, Az szte vAgy AnnAk jogelődjeinél 
végzett kollégáink is jelentős mértékben hozzájárult.  

 Miért vállalta el az Alma Mater Testületi tagságot?
Ahogyan az előző válaszaimból kiderülhet, megtiszteltetés volt 
számomrA, hogy hAjdAni diákként bekApcsolódhAtok A testület munkájábA. 
Ha számos más elfoglaltságom miatt adott esetben nem tudok 
részt venni egy tagsági ülésen, akkor kollégáim képviselnek, hogy 
mindenképpen ki tudjuk venni részünket az érdemi munkából.

fotó: Pick Szeged Zrt.

„megTiszTelTeTés számomra, hogy bekapcsolódhaTok a 

testület munkájába”
Egyetemünk egykori hallgatója, Nagy Endre 2011 óta a Pick Szeged Zrt. vezérigazgatója. 2015 októberétől az SZTE Alma 
Mater Tanácsadó Testület tagjaként segíti az intézmény vezetőinek munkáját. Az együttműködésről, az SZTE-hez való 
kötődéséről kérdeztük.

Az szte AlmA mAter testület

a 2015 októBeréBen létrejött szte alMa Mater testület, Mint külső 
tanácsadó fóruM célja, hogy az egyeteMen és jogelőd intézMényeiBen 
végzett aluMnusok tapasztalatára építve véleMényével, javaslataival tá-
Mogassa az egyeteM vezetését töBBek között az oktatási-képzé-
si, kutatási – fejlesztési, az egyeteM által nyújtott szolgáltatá-
sokat érintő stratégia kidolgozásáBan.

A TesTüleT külsős TAgjAi: 
dr. GeLLért áKos, naturtex kft., ügyvezető igazgató 
dr. Katona tamás, contitech ruBBer ind. kft., ügyvezető

Kiss sándor, szegedi szefo zrt., vezérigazgató 
naGy endre, pick szeged zrt., vezérigazgató 
varGa Gusztáv, ce glass industries, tulajdonos-vezérigazgató 
dr. varGa péter, printker office land zrt., vezérigazgató 
szMjv Mindenkori országgyűlési képviselője, jelenleg 
b. naGy LászLó és szabó sándor 
szMjv Mindenkori alpolgárMestere, jelenleg dr. soLymos LászLó 
az szte alMa Mater díj Mindenkori adott évi díjazottja, jelenleg: Mol group, 
képviseletéBen szaKáL tamás, kutatás-terMelési igazgató
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kutatás-Fejlesztési és innovációs igazgatóság 

Az Igazgatóság feladata az SZTE kutatás-fejlesztési és innovációs 
tevékenységének, ipari kapcsolatainak menedzselése, népszerű-
sítése, az Egyetem szellemi tulajdon-portfóliójának építése, ke-
zelése és hasznosítása. A hasznosítás érdekében az igazgatóság 
feladata a kutatás-fejlesztéshez kapcsolódó forrásszerzés ösz-
tönzése, projektfejlesztés és a nyertes projektek megvalósításá-
nak szakmai támogatása. 

Az igAzgAtóság felAdAtAi Az Alábbi főbb tevékenységek köré csoportosíthAtók:

• TECHNOLóGIA MENEDZSMENT

• HAZAI ÉS NEMZETKöZI üZLETFEJLESZTÉS

• IPARI KAPCSOLATOK MENEDZSELÉSE

• KUTATÁS-FEJLESZTÉSI PROJEKTEK FEJLESZTÉSE

• KOMMUNIKÁCIóS TEVÉKENYSÉG

A technológiA menedzsment feladata az egyetemi szellemitulajdon-port-
folió kezelése és bővítése. A hAzAi és nemzetközi üzletfejlesztési tevékenység  

keretében az Igazgatóság a szellemi alkotások piaci potenciáljá-
nak elemzését, üzleti koncepció, hasznosítási stratégia kialakítá-
sát, a lehetséges hasznosító partnerek felkutatását végzi. Az ipAri 
kApcsolAtok menedzselése magában foglalja a stratégiai ipari partne-
rekkel, az egyetemi érdekeltségű spin-off vállalkozásokkal és az 
SZTE részvételével működő klaszterekkel való folyamatos kap-
csolattartást. 

A k+f+i pályázAti koordináció és projektfejlesztés  keretében hazai és 
nemzetközi pályázatokról informáljuk kutatóinkat, valamint az 
egyetem munkatársait. kommunikációs tevékenységünk során az SZTE 
Innovációs Hírlevelében és a Felhívások között tájékoztatjuk az 
Egyetem kutatóit a külsős szervezetektől érkezett megkeresé-
sekről, a K+F+I-hez kapcsolódó, aktuális pályázati felhívásokról, 
hírekről, eseményekről.

Pitó Enikő
kutatás-fejlesztési és innovációs igazgató

http://www.inno.u-szeged.hu/

http://www.inno.u-szeged.hu/


„küldetés teljesítve”

Kárász Anna a floridai edzőtáborból, egy átedzett nap után adott nekünk Skype-interjút. Ismert mosolygóssága, lelkesedése 
több ezer kilométert távolságról is baráti hangulatúvá tette a beszélgetést, amelyből kiderült, mi az, amire most igazán 
intenzíven koncentrál, mit kapott ő az szegedi egyetemtől, és hogyan szeretné később kamatoztatni a gazdálkodás és 
menedzsment szakon szerzett tudást.

Tekinthetjük-e már úgy a következő hónapokat, mint a 2016-
os Rio de Janeiro-i Olimpiára való felkészülés időszakát?
Igazság szerint a jövő évben lesz két válogató versenyünk, amelyek 
alapján kiderül, hogy ki kerül az olimpiai csapatba, viszont az utóbbi 
két év eredményei alapján az esélyesek között vagyok, így végül is 
mondhatjuk, hogy az olimpiai felkészülést kezdtük meg október 
elején. 

Hogyan néz ki ilyenkor egy napod akár az itthon, akár a most 
zajló floridai edzőtáborban? 
Minkét helyen nagyjából ugyanúgy. Reggel felkelek, egy gyors reggeli 
után, 8 óra körül pedig kezdődik a vízi edzés, amit egy kiegészítő 
edzés követ futással vagy kondival. A délelőttöt 13 óra körül zárjuk, 
utána van egy kis pihenőidőnk, evéssel és többnyire alvással, amit 
megint vízi edzés követ. Jelenleg egy alapozó időszakot élünk, 
hosszabb jellegű, állóképességet fejlesztő tréningekkel. Ha olyan 18 
óra körül végzünk, akkor jut egy kis idő a társasággal lenni, főzni 
és közösen vacsorázni. Itt Floridában egy nemzetközi csapatba 
csöppentem, svédekkel, norvégokkal, dánokkal, kanadaiakkal és 
egy ausztrál lánnyal. Nagyon élvezem a közösségben töltött órákat, 
szuper a hangulat. 

Mi motivál a nehezebb napokon? 
Alapvetően az, hogy nyilván mindig szeretnék jobb lenni saját 
magamnál, elsősorban a saját magam korlátait leküzdeni, tehát 
nagyobb teljesítményt nyújtani jövőre, mint idén. 

A nehezebb napokon mindig bevillan, hogy az ellenfeleim éppen 
hogyan edzhetnek, vagy hogy idén jobb akarok lenni annál, 
akitől idén kikaptam. Mindezek mindig motivációt adnak, hogy 
az ember túljusson holtpontokon vagy átlépjen küszöböket.

Jártál a GTK gazdálkodás és menedzsment szakjára. Hogyan 
tudtad akkor beosztani az idődet?
Februárban államvizsgáztam, de még nincs meg a diplomám, 
pont most kezdtem el angoltanárhoz járni, mert szükségem van 
hozzá a felsőfokú nyelvvizsgára. Nagy megkönnyebbülés, hogy 
a sulit befejeztem, mert mondhatom, hogy amíg egyetemre 
jártam, addig nagyon mást nem csináltam, mint edzettem és 
tanultam. Ez az első évem 2010 óta, hogy kicsit felszabadultabb 
vagyok, jobban élhetek a hobbijaimnak vagy bárminek. Nincs 
sok időm az edzéseken kívül, de azért jobb, hogy nincs már több 
kötelezettség. 
A terv eredetileg is Az volt, hogy még Az olimpiAi felkészülés előtt 
fejezzem be Az egyetemet, úgyhogy A „küldetés” teljesítve. 

Mivel szeretnél foglalkozni kicsit idősebb korodban?
Jó kérdés, nagyon nehéz ezt akkor megválaszolni, amikor az 
ember ennyire másra fókuszál. Nem nagyon látok még túl 
a kajakos éveimen, de azért választottam a gazdálkodás és 
menedzsment szakot, mert praktikusnak tűnt. Egyébként világ 
életemben építész szerettem volna lenni, a művészetek sokkal 
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jobban érdekeltek, viszont a kajakozásban annyira elmerültem, 
hogy a versenyzést nem akartam abbahagyni, és láttam, hogy 
ezt egy építészmérnök szakkal nem tudnám együtt csinálni.
Én egyre nagyobb valószínűségét látom annak, hogy később is a 
sport területén maradjak, és a közgázos diploma hasznos lehet, 
ha bármilyen klubnál vagy szövetségnél szeretnék dolgozni. 

Volt-e valaki az egyetemi évek alatt a tanáraid, a barátaid 
között, aki hozzá tudott még tenni ahhoz, aki most vagy. 
úgy érzem, hogy nAgyon sokAt kAptAm Az egyetemtől és Az ottAni 
bAráti társAságtól. Jelenleg nem igazán találkozom ezekkel az 
emberekkel, nyilván azért, mert sokat utazom, keveset vagyok 
itthon. A tanulmányaim során a tanáraim segítőkészek voltak, 
igazából kivétel nélkül mindenki támogatott, mindig elfogadták, 
hogy egyéb elfoglaltságaim is vannak.  
dr. deák istván tAnár úr – Aki mindig kifejezetten örült Az 
eredményeimnek - A mAi nApig szokott grAtuláló üzeneteket küldeni. 
Nagyon jól esik, hogy követi a pályafutásomat. 
Amikor az egyetemen elsős voltam, és a Móra Ferenc 
Szakkollégiumban laktam, összebarátkoztam három lánnyal, 
akikkel a mai napig tartom a kapcsolatot.
Ha ők nincsenek, szerintem elvesztem volna abban, hogy mikor 
mire készüljek, mit tanuljak. Rengeteget segítettek. Nyilván nem 
heti szinten beszélgetünk, de örülünk, hogy ha egy évben egyszer 
látjuk egymást. 

Mi a kitűzött cél, ha kijutsz az olimpiára?
Ahogyan azt gondolom, hogy minden Olimpiára kijutott 
sportolónak, nekem is mindenképpen Az A vágyAm, hogy olimpiAi 
bAjnoki címet szerezzek. Magyar kajakosként azt mondom, hogy ez 
már szinte elvárás, de elődeink mindenképpen nagyon magasra 
tették a lécet. Nyilvánvalóan azt szeretném bebizonyítani, hogy 
én is vagyok olyan jó, hogy ezt meg tudjam csinálni. 

fotó: www.szegedma.hu

SZERZETT ÉRMEK 
Világbajnokság

arany 2014 Moszkva K2 200m; K4 500m
ezüst 2015 Milánó K1 500m; K4 500m

Európa-bajnokság
arany 2014 Brandenburg K4 500m
ezüst 2014 Brandenburg K2 200m

Európa játékok
arany 2015 Baku K4 500m
bronz 2015 Baku K2 500m

U23-as világbajnokság
arany 2014 Szeged K1 500m
arany 2014 Szeged K1 200m
U23-as Európa-bajnokság

arany 2012 Montemor-O-Velho K2 500m
arany 2012 Montemor-O-Velho K4 500m

bronz 2011 Zágráb K4 500m
Nemzetközi versenyek

arany 2008 Szeged EORV K1 500m
arany 2009 Sidney K4 500m

ezüst 2008 Szeged EORV K2 1000m
ezüst 2009 Sidney K2 1000m

forrás: Wikipédia

praktikus okokból választottam tehát a 
gazdálkodás És menedzsment szakot, amivel 

szerintem elÉg sok irányba el lehet indulni akkor is, 
ha valahol el szeretnÉl helyezkedni És akkor 

is, ha magánvállalkozást hoznál lÉtre. 



miért jó alma mater 

Tagnak lenni?

Öregdiák szervezetünk szolgáltatáspalettájáról a frissen végzettek, a családosok és a 
nyugdíjas egyetemi polgárok is könnyedén választhatnak a saját igényeikhez igazodót. A 
következő felsorolásból kiderül, minden SZTE-s alumnusnak érdemes regisztrálni az Alma 
Mater oldalán, mert…

…. honlapunkról (www.sztealmamater.hu), Facebook oldalunkról és hírlevele-

inkből folyamatosan értesülhet az egyetemet és az Önt érintő hírekről, lehe-
tőségekről, az SZTE Karrier Iroda állásajánlatairól. 

…. e-mail-ben megkapja évente kétszer megjelenő Alma Mater 
Magazinunkat, amely az elmúlt időszak legérdekesebb egyetemi 

eseményeiről számol be.

… mert ingyenesen igényelhet  Alma Mater tagkártyát, melynek segít-

ségével több egyetemi szolgáltató egységben, (pl. SZTE Klebelsberg Könytár, SZTE 

Ajándékbolt és Jegyzetbolt) valamit a város több pontján (pl., Tiszaparti Élmény és Ka-

landpark, Citybike Szeged, Praktiker) is kedvezményekben részesülhet. Kedvezmény-
rendszer menüpontunkban minden partnerünkről olvashat.

… családjával együtt is részt vehet két legnagyobb ingyenes rendez-

vényünkön, az Alma Mater Weekend Családi és Sportnapon, vala-

mint az Alma Mater Mikuláson.

… cégével ön is minden évben pályázhat az Alma 
Mater Díjra, amelyet azon partnerünk nyerhet el, aki kiemelt  

támogatója a Szegedi Tudományegyetemnek és öregdiákjainak.

… volt SZTE-s szakemberként mentorrá válhat Alumni Mentorprogra-
munk segítségével, ahol jelenlegi hallgatók szakmai fejlődését segítheti 

egy négy hónapos mentorálási időszak alatt

.… öregdiákként is ingyenesen vehet részt a velünk együttműködő  

SZTE Karrier Iroda karriertanácsadásán.

… nyugalmazott egyetemi polgárként van lehetősége csatlakozni értékte-

remtő Szenior közösségünkhöz, amely számos kulturális és közösségte-

remtő programot kínál tagjainknak.

… ingyenesen vehet rész MÁSKÉP(P) – A köztünk élő alkotók kiállításainkon, 

ahol az egyetem polgárai egy másik, művészi oldalukról mutatkoznak be.

… kedvezményes áron vásárolhat jegyet a Zeneművészeti Karral közösen szer-

vezett Alma Mater Classic Koncertekre, amelyeken minden évadban a kar or-

szágszerte vagy nemzetközileg ismert művésztanárai lépnek fel.

… csatlakozhat az SZTE Anno Facebook oldal kedvelőihez, akik nap mint nap 

elmerülhetnek az emlékekben a régi egyetemi képek segítségével.

… szívesen segítünk évfolyamtalálkozója megszervezésében, a volt cso-

porttársak felkutatásában online évkönyvünk és az egyetem karainak köz-

reműködésével. Többek között a csoporttársak minél hatékonyabb elérése 

érdekében jelenleg is zajlik az alumni adatbázisépítésünk, amely feltérké-

pezi az elmúlt 50 évben végzettek elérhetőségeit.

… részt vehet nyereményjátékainkon, ahol többek között a Játékdzsungel 

Játszóház, a Szegedi Nemzeti Színház, a Belvárosi Mozi, a Boci Tejivó és az SZTE 

EHÖK SE jóvoltából tartozhat az adott hónap nyertesei közé.

… a kitöltheti „Időkapszula űrlapunkat” amelyet a diplomaosztón kapott Alma 

Mater mappában talál, és a papírra vetett gondolatokat 5 évig tároljuk Önnek, 

hogy ismét megkaphassa e-mail-ben.
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jate ájtk ’93-’98 

reloaded

Az 1998-ban a JATE ÁJTK-n végzett jogász évfolyam tagjai a diplomaszerzés óta már 
több szűkebb és szélesebb körű évfolyamtalálkozót megéltek. Saját belső kapcsolati 
adatbázisuk van, hozzájuk kötődik egy tehetséges hallgatókat támogató ösztöndíj 
létrehozása, és novemberi találkozójukon már saját évfolyampólót is viseltek. Hogy mi a 
titka a példaértékű összetartásnak, arról Dr. Kárpáti Józseffel beszélgettünk.

„Már az egyetemi évek alatt is elég összetartó csapat voltunk. 
szoros bArátságok szövődtek, Amelyek kisebb szigetekben, munkA- és 
bAráti kApcsolAtokbAn, földrAjzi AlApon tovább éltek, átszőtték Az egész 
országot. kétségtelen, hogy hosszú időre volt szükség, Amíg újrA Az egész 
évfolyAmot össze lehetett kovácsolni, jó lett volnA már hAmArAbb is lépni 
ez ügyben.” – mondtA el dr. kárpáti józsef. 
Nagyon pozitívnak tartja, hogy bizonyos csapatformáló emberek, 
akik annak idején az évfolyam motorját adták, továbbra is elérhetők 
maradtak és mindig mozgósítani tudták a környezetüket, ma is 
össze tudják kötni a megmaradt szigeteket. Muszáj volt azonban 
néhány szervezőnek is felvállalnia a terheket és mozgatnia a 
szálakat, ellenkező esetben egy ilyen léptékű összefogás nem lett 
volna összehozható. A jogász-közgazdász arra is büszke, hogy 
közösen olyAn sAját AdAtbázist hoztAk létre, Amelynek köszönhetően 
mindAnnyiAn el tudják érni egymást.
Felidézte az első teljes körű, 2013-as találkozót és a 2014. évit, amikor 
közösen utaztak Brüsszelbe, hogy meglátogassák egyik európai 
parlamenti képviselő évfolyamtársukat. 2015 novemberében 
szervezték a harmadikat, amire már évfolyampólót is csináltattak. 
Már tervezés alatt áll 2016-ra egy közös utazás a Baltikumba, ahol 
diplomatává lett volt évfolyamtársuk várja őket programokkal. A 
teljes körű találkozókon kívül az évfolyam egyes részei folyamatos 
kapcsolatban vannak egymással, esetenként máig tartó szoros 
kapcsolatok, keresztszülői, házastársi szálak szövődtek köztük. 
A közösség tAvAly hozott létre egy évenként odAítélésre kerülő ösztöndíjAt 
„jAte ájtk 1993-1998” elnevezéssel. Az anyagi támogatók 
elsősorban azok, akik úgy érzik, nagyon sokat köszönhetnek az 

egyetemnek, a Karnak. „Azért csatlakoztunk sokan Görög Márti 
kezdeményezéséhez, mert úgy éreztük, ha valamit tudunk az 
összefogás révén tenni ilyen létszámmal, szervezett keretek között, 
akkor az egy ösztöndíj létrehozása, anyagi támogatás egy tehetséges 
joghallgató részére. – mesélte a csoport motivációjáról.

Az ösztöndíj kapcsán az egyetemi éveket felidézve elmondta, 
számára a régi öregek közül Molnár Imre római jog professzor 
volt az egyik legemlékezetesebb és legszigorúbb oktató, akit 
ugyanakkor mindenki szívesen hallgatott. Nagy Károly nemzetközi 
jog professzort pedig már akkoriban élő legendaként emlegették, 
akivel ők hallgatóként még napi kapcsolatban állhattak.
Dr. Kárpáti József büszkén jellemezte évfolyamukat, mint sikeres pá-
lyát befutott közösséget, amelynek számos tagja ismert politikussá, 
vezető közigazgatási szakemberré, más területeken is sikeres em-
berré vált (például olimpikon vízilabdázóként), illetve a klasszikus 
jogi pályákon haladva elismert ügyvéddé, vagy sikeres ügyésszé, 
bíróvá vált. Bárhogyan is alakult a karrierjük, az egyetemi éveknek 
nagyon sokat köszönhetnek. Úgy érzi, évfolyama 

„ezzel is az Évfolyam összetartozását És a szegedi 
jogi kar iránti tiszteletünket szeretnÉnk 

kifejezni.”

kifejezetten ÉrtÉkes Életet tudott felÉpíteni magának 
annak köszönhetően, hogy a szegedi jogi karra járt.



Hogyan kerültél Szegedre egyetemre?
Érettségi után kihagytam négy évet, aztán mivel egyre több bará-
tom tanult tovább, rájöttem, hogy nekem is mennem kell, mert 
lemaradok. Felvételiztem a töri szakra, ahová az első évben nem 
vettek fel, mert annyira izgultam a felvételin, hogy nem tudtam 
megszólalni, de másodjára már sikerült. 

Melyek a legszebb emlékeid hallgató korodból?
Ezeket az emlékeket főként a Móra Ferenc Szakkollégiumban töl-
tött évekből tudnám felidézni. Nagyon jó kis bulis társaság gyűlt 
ott össze ’97-ben, amikor bekerültem. Számomra - ahogy bizo-
nyára mindenki számára – az én generációm volt a legjobb. 

Később miért döntöttél úgy, hogy Nagy-Britanniában folyta-
tod az életed?
Törin a tanárszakot csak elkezdtem, de aztán rájöttem, hogy nem 
nekem való, nem végeztem el. Úgy gondoltam, hogy egy történe-
lem és egy mellette lévő bolgár szakkal nem találhatok sokféle, a 

szakterületembe vágó munkalehetőséget, így nem is kerestem, 
hanem Győrbe költöztem és Németországból behozott termé-
kekkel kereskedtem. 

egyszer kAptAm egy telefont egy bArátomtól, hogy lenne hely írországbAn 
öt építőipAri segédmunkásnAk, én pedig belevágtAm kAlAndvágyból és szól-
tAm még négy bArátomnAk, hogy menjünk. Nem volt tehát semmiféle 
elhatározás, véletlenül jött a lehetőség, amit én megragadtam. 

Mi történt azóta?
Két évig ott dolgoztam, házakat építettünk, romboltunk, letettem 
egy-két targoncavizsgát, ezáltal utána tudtam dolgozni raktár-
épületekben is, majd felvettek egy acélipari céghez, ahol elkezd-
tem hegesztőnek tanulni, végül hegesztő és lakatos lettem. Soha 
nem volt előtte ilyen szakmám. Ezzel bejártam Angliát és Skóciát 
is, mert a cég sokfelé szállított. Nagyon kalandos időszak volt, 
sokat tanultam. Utána jött a recesszió, összeomlott az egész cég, 
én pedig felvételiztem a Pizza Express nevű láncolathoz, ahová 

game of luck

Az egykori szegedi egyetemista, Pál Attila, kevésbé ismert okokból sok barátjának csak Danceman, ma már nem más, mint a Trónok harca és 
Harry Potter statisztája, a legújabb Bridget Jones naplója egymondatos szereplője, és nem mellesleg London egyik legjobb olasz éttermének 
főszakácsa. Hogy hogyan lesz valaki történelem-bolgár szakkal kőműves, hegesztő-lakatos, szakács, majd az önmagát egyszer csak Kit 
Harrington vagy éppen René Zellweger mellett találó, egyébként profi pizzatrükkökben jártas head chef, arról a vártnál is meglepőbb 
dolgokat mesélt nekünk a „menthetetlenül” szerencsés volt Móra kollégista.
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felvettek egy négyórás próbanap után. Négy és fél évet töltöt-
tem ott, kitanultam a pizzakészítés minden csínját-bínját, majd 
az ottani főszakáccsal – akivel nagyon jó barátok lettünk - nyitot-
tunk egy éttermet, mi voltunk a főszakács és a másodfőszakács, 
csak a tulajdonosok nem. Ezen a helyen, Belfastban kezdtek el 
látogatni a Trónok harcás arcok, mert az étterem szemben volt 
az ő szálláshelyükkel, az Európa Hotellel, ami egyébként a világ 
legtöbbször, összesen 36-szor felrobbantott hotele, mert a zű-
rös időkben ott szállt meg az összes angol politikus, az IRA pedig 
mindig felrobbantotta, aztán mindig újraépítették. A trónok hAr-
cások nyilván átjöttek, kipróbálták A pizzát, egyre jobbAn tetszett nekik, 
törzsvendégek lettek, így ismertem meg őket. 

„Trónok harcások” alatt a stábot érted, vagy a színészeket is?
Színészeket is. Nagyon jókat lehetett velük beszélgetni, jófejek 
voltak, de ennek igazából nincsen semmi köze ahhoz, hogy a Tró-
nok harcába bekerültem. 

Na, akkor ezt is bontsd ki!
Ők odajártak, beszélgettünk, nekem eszembe sem jutott, hogy 
szerepeljek a sorozatban. Egyszer csak beállított hozzám egy ír 
férfi az étterembe, Dublinból jött, és mondja, hogy most jön a 
Trónok harca forgatásról. Mondom „Hogy kerültél te oda”? elkez-
dett mesélni Az eXtrAs ni nevű oldAlról, Amin keresztül stAtisztákAt ke-
resnek AngliábAn. Regisztrálsz, bekerülsz egy adatbázisba, amely-
ben producerek, rendezők böngésznek.  Persze válaszolni kell 
egy csomó kérdésre, mint például, hogy mihez értesz, tudsz-e 
lovagolni, tudsz-e íjászkodni, milyen hangszeren játszol, attól füg-
gően, hogy milyen filmhez milyen statiszta kell. Akik keresgélnek, 
eldöntik, hogy tetszik-e a karaktered erre vagy arra a szerepre. A 
srác megadta tehát az oldal a címét, én regisztráltam, egy hónap 
múlva pedig hívtak a Trónok harca forgatásra.

Szerinted téged milyen tulajdonságaid alapján választottak?
Először azt hittem, hogy lovas szerepet kapok, mert tudok lova-
golni, végül nem úgy alakult. Vártam olyasmit is, hogy zsonglőr-
ködni kell, de erre sem volt szükség. Kardvívást is tanultam, le-
het, hogy az is szerepet játszott a kiválasztásban, nem tudom. 
Igazából Belfastban nem olyan nehéz dolog bekerülni egy ilyen 
forgatásra. Magyarországon erre úgy reagálnak, hogy „Nézz már 
oda, ő szerepelt a Trónok harcában, nem hiszem el!”, de kinn 
úton-útfélen összefuthatsz például Kit Haringtonnal vagy a többi 
színésszel, akik ott isznak, billiárdoznak a pubokban. Csinálhatsz 
velük fotókat, jófejek, nincsenek sztárallűrjeik. Innen nézve más 
az egész, mint otthonról. 

Melyik volt a legemlékezetesebb jelenet, amiben eddig sze-
repeltél?
Mindenféleképpen a bordélyházas jelenet az ötödik évad negye-
dik epizódjában, amikor a Főveréb egyik pribékje voltam, egy 
olyan típusú, tiszta életű szerzetes, aki utál mindenkit, aki szereti 
az életet, főként annak a kéjenc oldalát. Pont emiatt törtünk be 
egy bordélyházba, ahol egy orgia szemtanúi voltunk. A szereplők 
nagy része teljesen meztelen volt, nekünk pedig le kellett rángat-
nunk a földre a kéjnőket és a férfiakat. Kalandos volt, hogy egy-
két lány a szünetben is meztelenül maradt, amikor elmentünk 
kajálni vagy ittunk egy kávét. Elsőre megnézted a csajokat, de 
nem nagyon tudtál ezzel foglalkozni, mert annyira professzioná-
lis volt a légkör, hogy egy idő után ez nem volt lényeges. 
megmArAdt Az is, Amikor egy jelenet végén A rendező, A producer leállíttAt-
ták A kAmerát, hogy vAlAmi még nem jó, nem stimmel Az egész, és megkérdezték 
A véleményüket, hogy akkor ezt most hogy kéne, mert visszanéztük, 
és nem oké. Nem határolódtak el tőlünk amiatt, hogy mi csak 
statiszták vagyunk. 



Kedvet kaptál-e ahhoz, hogy ezzel folyamatosan foglalkozz?
Ezt most is folyamatosan csinálom, és ha továbbra is adódnak 
ilyen lehetőségek, az nagyon jó lenne nekem. nemrég A legújAbb 
bridget jonesbAn forgAttAm, Ami tAvAsszAl fog kijönni. együtt játszottAm 
colin firth-tel, pAtrick dempseyvel és rené zellwegerrel, és egy mondA-
tom is vAn ebben A filmben. Nemsokára megyek az új Harry Potter 
forgatására, ahol egy 1920-as brit desszantos 20 kilós öltözékét 
kell majd hordanom millió táskával együtt. Ez minden héten egy-
két napot jelent, és elég jól fizet. 

Ha most valaki azt mondaná, hogy holnaptól már ne statisz-
taként, hanem színészként szerepelj, mi lenne a válaszod?
Lehet így álmodozni, de én nem teszem. ez egy hobbi, Amit heti egy-
egy nAp pénz nélkül is csinálnék, nAgyon jó bulikkAl, jó hAngulAttAl. A 
színészkedéstől még nAgyon messze vAn egy stAtisztA, persze előfordulhAt, 
hogy vAlAki kinövi mAgát A véletlenek sorozAtA vAgy A tehetsége áltAl. 
én nem nAgyon törekszem ilyesmire, pont elég ütős, hogy főszAkács vAgyok 
london egyik legelegánsAbb olAsz éttermében. Ha véletlenül összejön-
ne, hogy színész legyek, akkor persze mennék, de most nagyon 
meg vagyok elégedve a karrieremmel. Ez kicsit olyan, mintha egy 
vadászpilótától megkérdeznéd, hogy mi lenne, ha valaki felaján-
laná, hogy asztronauta lesz. Ha összejön, összejön, de ezért nem 
harcolok, a statiszta munka az „just for fun”. 

Hogyan lettél főszakács?
Ez is véletlenek által jött össze, de az egész életem tele van 
véletlenekkel. Jól jönnek egyébként, mert nagyon szépen lehet 
őket használni. 
Másodfőszakács voltam Belfastban, aztán elmentem egy olasz 
srácnak segíteni egy házhoz szállító céghez. Ebben az időszak-
ban valaki küldött egy LinkedIN meghívót, visszaigazoltam, de 
nem foglalkoztam  a dologgal. Ami ezután jön, abból kiderül, 

hogy tulajdonképpen a Trónok Harcának köszönhető, hogy most 
főszakács vagyok. 
Egy forgatáson ismerkedtem meg egy pasival, aki a Rolls-Roy-
ce Company projektmenedzsere. A két nap alatt nagyon jóban 
lettünk, majd ő visszajött Angliába, én pedig Belfastban ma-
radtam. Megtalált a LinkedIN-en, és elkezdett így beerősíteni. 
Kiegészítette a szakmai profilomat a pizzakészítéssel, a vendéglá-
tóiparral, a menedzsmenttel, majd én is feltöltöttem egy kezdet-
leges CV-t, a fotómat, a pizzakreációmról készült képeket.  Ennek 
hatására keresett meg egy ügynökség Londonból, hogy lenne itt 
egy főszakácsi állás, évi több tízezer fontért, vállalnám-e. Nagyon 
gondolkodtam, hogy Londonba költözzek-e, de mondom ennyi 
pénzért, miért ne. 
Az ügynöknővel csináltunk egy skype interjút, elküldtem a CV-
met, ő visszaküldte kijavítva: csinált egy olyan szenzációsat, hogy 
egyből alkalmaznám magamat. Kellett még a tulajnak, hogy mi-
lyen pizzatrükköket csinálok, ezt fölvettem, elküldtem, két óra 
elteltével pedig üzent, hogy hétfőn látni akar. ezen A decemberi 
hétfőn, egy negyvenöt perces interjú után megkAptAm A főszAkácsi állást 
londonbAn.
Mindez tehát a véletlenek sorozata. Ha úgy nézzük, akkor ha 
nincs a Trónok Harca, nincs London, és nem dolgozom itt. 

Nagyon szerencsés vagy, de jól ki is használod az adandó al-
kalmakat.
Ha adódik egy ilyen helyzet, akkor azt meg is kell ragadni. Imá-
dom. Az életem tényleg tele van szerencsés fordulatokkal, már 
gyerekkoromban is észrevettem. Kicsit léhűtő voltam, így el is 
szalasztottam millió, de millió lehetőséget, de az utóbbi években  
úgy voltAm vele, hogy hA már ennyire jönnek csőstül, hA már nem tudom 
megállítAni őket, mert egyszerűen megállíthAtAtlAnok, Akkor csináljunk 
velük vAlAmit, és most csináltAm is.
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Szegedi Egyetem Anno
Szegedinek lenni jó, Szegedi egyetemistának lenni pedig még jobb! 

Az SZTE Alma Mater az egyetem öregdiák szervezeteként kiemelt feladatának tekinti az Egyetem történetéhez kapcsolódó képek és 
dokumentumok gyűjtését, közzétételét. Szegedi Egyetem Anno Facebook oldalunkon és honlapunk SZTE Anno menüpontja alatt évkönyveket, 
a Szegedi Egyetemi Magazin lapszámait, valamint olyan fényképes galériákat talál amelyek az egyetem történetéhez kapcsolódnak.

a gyűjtemÉny az Évek során egyre bővül, ezÉrt várjuk az ön emlÉkeit is az egyetemi 

Éveiből: küldjön fotókat az  

info@sztealmamater.hu címre, vagy postai címünkre: 6722 szeged, honvÉd tÉr 6.

A Kísérleti FiziKAi tAnszéK KutAtói áltAl Készített lézer 
A BudApesti nemzetKözi vásáron 1971-Ben. A Képen: 
szAlmA istván, proF dr. rácz BélA, HuHn edit 

A BudApesti Nemzetközi vásároN kiállított első festék 
lézer, melyet A Kísérleti FiziKAi tAnszéK KutAtói KészítetteK

A kísérleti fizikAi tANszék kutAtói áltAl készített lézer 1974-Ből

A jövő: eli-Alps látváNytervek

képek forrás: szte kleBelsBerg köNyvtár egyetemi gyűjteméNy

Az ELI (Extrém Fényimpulzus For-
rás) lézeres kutatóközpont nem-
zetközi együttműködés keretében 
három kelet-európai országban jön 
létre, de közös vezetés és kutatási 
stratégia mentén üzemel majd.
A Szegeden megépülő ELI Attosze-
kundumos Fényimpulzus Forrás 
(ELI-ALPS) kutatási nagyberende-
zés elsődleges küldetése az, hogy 
ultrarövid impulzusokat szolgál-
tató fényforrások széles skáláját 
– különös tekintettel a koherens 
extrém-ultraibolya (XUV) és rönt-
gensugárzásra, valamint az atto-
szekundumos impulzusokra – te-
gye hozzáférhetővé a nemzetközi 
tudományos közösség különböző 
felhasználói csoportjai számára.  

a jövő 2016-ban 

kezdődik



Január
Átvette az SZTE díszdoktori címét Angela 
Merkel
Prof. Dr. Szabó Gábor rektor az SZTE Doctor 
Honoris Causa címét adta át február 2-án 
Németország szövetségi kancellárjának.

Mészöly-díjas Szilasi László, az SZTE docense
A harmadik híd című, „szegedi ihletésű” regényéért 
kapott Mészöly Miklós-díjat Szilasi László, a Szegedi 
Tudományegyetem docense, József Attila és Déry 
Tibor díjas író, irodalomkritikus, irodalomtörténész. 

Az SZTE a „legzöldebb magyar egyetem” a 
világranglistán
A világ zöld egyetemeit összehasonlító 
rangsorban a top 20 közé emelkedett a  
Tisza-parti universitas. 62 ország 360 fel-
sőoktatási intézménye pályázott. 

Nemzetköziesítés: két díjat is elhozott az SZTE
„A magyar felsőoktatás nemzetközie-
sítése” című konferencián osztották ki 
a „Felsőoktatás Nemzetközi Fejleszté-
séért 2014” pályázat díjait, amelyet az 
SZTE két egysége, az SZTE Fogorvostu-
dományi Kar és az SZTE Klebelsberg 
könyvtár is kiérdemelt. 

Február
Nyolc kötetben a szegedi tudományosság
Közel 150 tudós szerző és szerkesztő, tudomány-
szervező és nyomdai szakember munkájának 
köszönhetően született meg a Szegedi Egyete-
mi Tudástár 8 kötete, amelynek elérhetőségéről  
szem@rekt.szte.hu címen érdeklődhetnek. 

 
Az SZTE fizikus rektorának előadása nyitotta meg a fény évének 
hazai programjait
A fény nemzetközi éve programsorozat országos 
megnyitóján, 2015. február 19-én Prof. Dr. Szabó 
Gábor fizikus akadémikus, az SZTE rektora tartott 
előadást a lézerről, Szent-Györgyi Albert sejtéséről, 
és az ELI-ről.

Március
A karrier állt a középpontban az SZTE Tavaszi Állásbörzéjén

Közel ötven kiállító várta a frissdiplomá-
sokat és munkakeresőket az SZTE Tanul-
mányi és Információs Központ átriumá-
ban. A XX. SZTE Tavaszi Állásbörzén közel 
ötven helyi, regionális és országos cég, 
munkaerő-közvetítő és civil szervezet to-

borzott munkaerőt, kínált gyakornoki helyeket.

           szte 2015

http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/atvette-szte-diszdoktori
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/atvette-szte-diszdoktori
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/meszoly-dijas-szilasi
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/miert-szte-legzoldebb
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/miert-szte-legzoldebb
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-januar/nemzetkoziesites-ket
mailto:szem@rekt.szte.hu
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-februar/szte-fizikus-rektoranak
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-februar/szte-fizikus-rektoranak
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-marcius/kozeppontban-karrier
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A MOL Group lett az „Alma Mater Díj 2015” nyertese
Tizedik alkalommal adták át 2015. márci-
us 31-én az SZTE öregdiák szervezetének 
presztízsdíját az SZTE József Attila Tanul-
mányi és Információs Központ átriumá-
ban. A tulajdonos MOL Group jelenleg 
105 olyan személyt foglalkoztat, aki egy-
kor az SZTE hallgatójaként szerzett diplomát.

Szegedi mérnök hallgatókkal találkozott a világbajnok autós
Michelisz Norbert, Európa-kupa és több-
szörös világbajnoki futamgyőztes magyar 
autóversenyző, a túraautó-világbajnokság 
első magyar résztvevője 2015. március 
24-i szegedi látogatásán az SZTE pneumo-

bilt tervező, készítő és vezető hallgatóival is találkozott. 

Április
Újabb sikeres szívműtétet végeztek az SZTE Gyermekgyógyászati 
Klinikáján
Hatodik állomásá-
hoz érkezett a Ro-
tary Club Gift of Life 
programja, melynek 
támogatásával újabb 
határon túli szívmű-
tött gyermek térhetett haza Szegedről. A sikeres operációt a 
Gyermekgyógyászati Klinika csapata végezte.

Kultúr sci-fiben az SZTE professzor
„Kultúr sci-fi és a valaha készített legszövevényesebb 
és legmélyebb interjúfüzér.” Így hirdették az április 
22-én bemutatott, „A Lámpagyújtogatók” című filmet, 

amelynek 42 közismert szereplője között találjuk a tudományt 
népszerűsítő SZTE-professzort, Boldogkői Zsoltot is.

Budapesten is bemutatkozott a 12 dühös ember
Egyetemisták, a bíróság munkatársai és 
a Szegedi Nemzeti Színház színművé-
szei állították színpadra Reginald Rose 
legendás, Tizenkét dühös ember című 
darabját – a Szegedi Tudományegye-
tem és a Szegedi Nemzeti Színház együttműködésében. A darab ot 
a szegedi közönségsiker után a fővárosban is színpadra állították.

Május
Az SZTE jogtörténész professzora, Balogh Elemér Szeged legújabb 
díszpolgára

A Szeged 2015. május 22-i születésna-
pi ünnepén kitüntetett 10 polgár közül 7 
egyetemünk polgára is. A Tisza-parti város 
legújabb díszpolgára: Prof. Dr. Balogh Ele-
mér, az SZTE jogtörténész professzora.

Rácz Tamara az idei Egyetem Arca cím birtokosa
A 2015-ös „SZTE Egyetem Arca” szépségverseny 
döntőjének 20 jelöltje közül a zsűri döntése alap-
ján Rácz Tamara, az SZTE JGYPK gyógypedagógus 
hallgatójának fejére került a korona.

800 fős nemzetközi fogorvostudományi konferencia az SZTE-n 
Az SZTE Fogorvostudományi Kar egy évti-
zedes hagyományú tudományos tovább-
képzését 2015. május 8-9. között tartották 
a TIK-ben. 

http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-marcius/mol-group-alma-mater
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-marcius/szegedi-mernok
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-aprilis/ujabb-sikeres
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-aprilis/ujabb-sikeres
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-aprilis/kultur-sci-fiben-szte
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-majus/szte-jogtortenesz
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-majus/szte-jogtortenesz
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-majus/racz-tamara-idei-egyetem
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-majus/nemzetkozi


Június
Colleen Bell amerikai nagykövet a szegedi egyetemen
A felsőoktatási intézmények közül az elsők között 
látogatta meg egyetemünket az Amerikai Egyesült 
Államok magyarországi nagykövete, aki Prof. Dr. 
Szabó Gábor  rektorral az együttműködésről tár-
gyalt, majd találkozott Fulbright ösztöndíjas hallgatókkal is.

Jubilált az Alma Mater Weekend
Az év egyik legsokoldalúbb rendezvénye 
az SZTE öregdiák szervezetének életében 
az Alma Mater Weekend Családi és Sport-
nap. A tizedik alkalommal megrendezett 

programnak idén már harmadszor volt része a karok közötti pör-
költfőző verseny is. 

Július
Landolt az első légimentő az SZTE helikopter-leszálló tornyán
2015. július 9-én reggel landolt az első 
helikopter az SZTE új klinikai tömbjében 
kialakított Sürgősségi Betegellátó önálló 
Osztályhoz épített helikopter-leszálló 
pályára. Az SZTE heliport működésével 
jelentősen gyorsul és javul a súlyos sérültek, a szívinfarktusos 
betegek, a transzplantációra várók egészségügyi ellátása.

Világhírű tudósokkal együttműködve vé-
gez kutatásokat az SZTE Embertani Tan-
szék
Olyan neves kutatókkal együttműködve 

végzett múmiakutatásokat az SZTE TTIK Embertani Tanszék 
csoportja, mint Albert Zink, Ötzi és Tutanhamon kutatója, illetve 
Olivier Dutour francia orvos-antropológus professzor. 

  Az ebola terjedését modellezte az SZTE-matematikusok Röst 
Gergely vezette csoportja
A közelmúltban nagy riadalmat kiváltó Ebola-vírus ter-
jedését nagy pontossággal előrejelző matematikai mo-
dellt készítettek az SZTE kutatói. A Röst Gergely vezette 
csoport szerint a megelőző intézkedéseket nem szabad 
csökkenteni akkor sem, ha kevesebb az új fertőzés.

Augusztus
Az egyetem is a SZIN-re ment

Augusztus 24-től hat napon át várta a fesztiválo-
zókat, a Szegedi Ifjúsági Napok. A Civil Falu láto-
gatóit az SZTE Alma Mater, az SZTE Karrier Iroda, 
az Egyetemi Életvezetési Tanácsadó Központ és a 

Fogorvostudományi Kar programjai várták

Új ágyak és életmentő eszközök a szegedi gyermekklinikán
Több mint 3,5 millió forint értékben vásá-
roltak gyermekágyakat és különféle esz-
közöket az algyői Jura Ipari Park vállalko-
zói az SZTE Gyermekgyógyászati Klinika 
Gyermekintenzív Osztályának. 

Szeptember
A kulcs a szakmai gyakorlat és a tudatosan épített kapcsolati háló 
- SZTE Őszi Állásbörze

Szeptember 30-án az SZTE Karrier Iroda 
ismét vendégül látta az egyetem nyitott 
pozíciókat kínáló vállalati partnereit Őszi 
Állásbörzéjén. A rendezvény fókuszában 
ezúttal a szakmai gyakorlatok kérdésköre 
volt, a frissdiplomások és a tapasztaltabb 

alumnusok is megtalálhatták számításukat a standok között.

http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-junius/colleen-bell-amerikai
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-junius/jubilalt-alma-mater
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/landolt-elso-legimento
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/vilaghiru-tudosokkal
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/vilaghiru-tudosokkal
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/vilaghiru-tudosokkal
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/ebola-terjedeset
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-julius/ebola-terjedeset
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-augusztus/egyetem-is-szin-re-ment
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-szeptember/kulcs-szakmai-gyakorlat
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-szeptember/kulcs-szakmai-gyakorlat
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A legek programja volt a Kutatók éjszakája az SZTE-n 
A Szegedi Tudományegyetem 10 okta-
tási kara, továbbá a Csillagvizsgáló és a 
Füvészkert 60 helyszínen, több mint 200 
programra várta a látogatókat a szep-
tember 25-i éjszakán.

Gyermeknek adott életet a 3 évvel ezelőtt méhnyakrákkal megmű-
tött asszony
Egészséges, 3200 grammal született 
gyermeknek adott életet a Szegedi Tudo-
mányegyetem Szülészeti és Nőgyógyá-
szati Klinikáján 2015. szeptember 7-én 
az a kismama, akin 3 éve méhnyakrákot 
diagnosztizáltak, majd a legmodernebb technológiát alkalmazva 
életmentő, radikális műtétet végeztek el.

Első nemzetközi alumni találkozó- Reunion Weekend 2015
Szeptember 18-20. között a Szegedi Tu-
dományegyetem Általános Orvostudo-
mányi, Fogorvostudományi és Gyógysze-
résztudományi Kara először szervezett az 
idegen nyelvű képzésben egykor végzett 
hallgatók számára alumni találkozót.

Október
Elhunyt Göncz Árpád volt köztársasági elnök, az SZTE díszdoktora
Göncz Árpád politikus, író, műfordító, Ma-
gyarország 1990-2000 közötti államfője 
2015. október 6-án, életének 94. évében 
hunyt el. Az államfő több szállal is kötődött 
a szegedi egyetemhez. 

 Világhírű művészek koncerteztek Szegeden a Zeneművészeti Kar 
meghívására

Fejér András harso-
naművész, Joachim 
Pliquett trombitamű-
vész és Prof. Arvid 
Gast orgonaművész 
a szegedi egyetem 

Zeneművészeti Karának meghívására látogatott Szegedre. A 
nemzetközi szinten ismert trió 2015. október 14-én adott nagysi-
kerű hangversenyt.

November
Az SZTE adott otthont a Magyar Tudomány Ünnepe nyitányának
Kérdezzen az akadémikusoktól! E lehető-
séget kínálta a Magyar Tudomány ünnepe 
idei rendezvénysorozata, amelynek orszá-
gos nyitányát először rendezték Szegeden. 
A 2015. november 9-i ünnepségen az MTA elnöke a sokakat érdeklő 
kérdésre válaszolt: Hogyan működik a tudomány?

Szegedi csapat a legjobb hatban a Szent-Györgyi Tanulmányi 
Versenyen

A szegedi Radnóti 
Miklós Gimnázium 
egyik csapata is 
bejutott a Szent-
Györgyi Tanulmányi 

Verseny hatos döntőjébe: a pénteki fináléba a csütörtöki 
számítógépes forduló eredményei alapján jutottak tovább. Az 
idei, kétnapos versenyre rekordszámú, 49 csapat nevezett. A 
negyedik SZGYTV-t a budapesti Városmajori Gimnázium csapata 
nyerte.

http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-szeptember/kutatok-ejszakaja-60
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-szeptember/gyermeknek-adott-eletet
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-szeptember/gyermeknek-adott-eletet
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-oktober/elhunyt-goncz-arpad-volt
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-oktober/vilaghiru-muveszek
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-oktober/vilaghiru-muveszek
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-oktober/szte-ad-otthont-magyar
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/szegedi-csapat-legjobb
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/szegedi-csapat-legjobb


December
10 éves az Alma Mater Mikulás, az SZTE öregdiák szervezete de-
cember 5-én ünnepli 10 éves évfordulóját. 2015-ben ekkor regiszt-
rált az első Alma Mater tag: Prof. Dr. Keszthelyi-Szabó Gábor, akkori 
rektor. 

Szegedi kutatók eredményei a világ vezető kémiai folyóiratában
A világ legrangosabb kémiai folyóirata, a Nature Chemistry kö-
zölte Czakó Gábor és Szabó István eredményeit: a kutatók a szer-
ves kémia egyik legalapvetőbb reakciójának új mechanizmusára 
bukkantak.

Modern újszülött melegítő- és újraélesztő asztal az SZTE klinikáján
A Szegedi Tudományegyetem Szülészeti 
és Nőgyógyászati Klinika újszülött osz-
tályát egy közel két és fél millió forint 
értékű Babylife BLR-2100 típusú melegí-
tő- és újraélesztő asztal megvásárlásával 

támogatta a Korábban érkeztem Dél-Alföldi Regionális Koraszü-
lött Intenzív Osztályért Alapítvány és a MEDICOR Elektronika Zrt.

Napenergia-díjat nyert a Szegedi Tudományegyetem
Európa és az ország egyik legzöldebb 
egyetemét ezzel az elismeréssel a nape-
lemes rendszerek kialakításáért díjazta 
az európai szervezet.

Fulbright ösztöndíjjal érkezhetnek amerikai oktatók és kutatók 
Szegedre
Együttműködési szerződést írt alá Jókay 
Károly, a Fulbright Bizottság igazgatója és 
Prof. Dr. Szabó Gábor, az SZTE rektora. Az 
ösztöndíj lehetőséget teremt arra, hogy 
a Szegedi Tudományegyetem amerikai oktatókkal és kutatókkal 
együttműködhessen.

VI. Nobel-díjasok - Tehetséges Diákok Találkozója
A 2015. november 6 és 7 közötti rendezvénysorozaton több 
mint 15 elismert kutató előadásait hallgathatták meg a 
természettudományok iránt érdeklődő középiskolások és 
egyetemisták.

25 éves jubileumát ünnepelte a szegedi 
gyógytornászképzés
„Főhajtás a nagy elődök előtt” címmel, 
a szegedi gyógytornászképzés 25. 
évfordulója alkalmából tartottak 
jubileumi tudományos ülést az SZTE 

Egészségtudományi és Szociális Képzési Karán.

Forrás: www.u-szeged.hu
Tudtad-e,  
hogy a fény nemcsak hullám, hanem részecske természetű is?  
erről és számos fizikai kísérletről is tÖbbet tudhatsz meg 
tudástárban!

http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-december/szegedi-kutatok?objectParentFolderId=19355
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-december/modern-ujszulott?objectParentFolderId=19355
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-december/napenergia-dijat-nyert?objectParentFolderId=19355
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/fulbright-osztondijjal
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/fulbright-osztondijjal
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/25-eves-jubileumat
http://www.u-szeged.hu/sztehirek/2015-november/25-eves-jubileumat
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Jubilált a Szegedi egyetemi Énekkar

Idén ünnepelte fennállásának 90. évfordulóját a Szegedi 
Egyetemi Énekkar.

TiszTelgés VánTus isTVán zeneszerző szüleTésének 80. éVfordulóján

A Zeneművészeti Kar és a Vántus István Társaság közösen 
emlékezett Vántus István zeneszerző születésének 80. 
évfordulójára.

szél éVa emléknap - 100 éVes a magyar Védőnői szolgálaT

25 éVes jubileumáT ünnepelTe a szegedi gyógyTornászképzés

„Főhajtás a nagy elődök előtt” címmel, a szegedi gyógytornász-
képzés 25. évfordulója alkalmából tartottak jubileumi tudo-
mányos ülést az SZTE Egészségtudományi és Szociális Képzési 
Karán.

HuszonöT éVes az angolTanárok nemzeTközi egyesüleTének magyarországi ága 

dr. nagy ferenc professzor 65. szüleTésnapjáT ünnepelTék az ájTk-n

dr. bodnár lászló professzor 70. 
szüleTésnapjáT ünnepelTék az ájTk-n

szte 2015



elismerések 

Kovács Tamás TörTénész dokTorandusz az 
szTe éV TeHeTsége díjban részesülT

HerczegH géza emléklappal TünTeTTék ki 
szalai aniKó (szTe ájTk nemzeTközi jogi 
és európa-jogi Tanszék) kisebbségVédelmi 
monográfiájáT

Prof. Dr. révész PirosKa 
a gyógyszerTecHnológiai inTézeT TanszékVezeTő 
egyetemi tanára a magyar Érdemrend 
loVagkereszT polgári TagozaT kiTünTeTésben 
részesülT.

kossuTH zsuzsanna kamarai díjaT kapoTT  
Dr. Barnai mária dÉkán, 
ranTalné szaBó márTa meStertanár, 
Dr. TulKán iBolya főiskolai docens, 
az szTe eTszk dolgozói

mészöly miklós-díjas 
szilasi lászló, az szTe docense kapTa 
a „szegedi iHleTésű” a Harmadik Híd című 
regÉnyÉÉrt

Prof. Dr. Gorzó isTván professor emeriTus 
munkáSSágának eliSmerÉSekÉnt  
baTTHyány-sTraTTmann lászló díjban részesülT

az szTe jogTörTénész professzora,  
Prof. Dr. BaloGh ElEmér Szeged legúJabb 
díszpolgára 

forró lajos

TörTénész, újságíró, az szTe okTaTója, a 
TiszaparT kulTurális TeleVízió főszerkeszTője, 
a délVidék kuTaTó közponT alelnöke és a 
magyar-szerb akadémiai Vegyes bizoTTság 
magyar TagozaTának Tagja auguszTus 20-án 
a magyar érdemrend TiszTikereszT polgári 
TagozaT kiTünTeTésben részesülT.

Dr.hoPP Béla

az mTa dokTora, az szTe TTik fizikus 
TanszékcsoporT opTikai és kVanTumelekTronikai 
Tanszékének TanszékVezeTő egyeTemi Tanára 
a magyar érdemrend loVagkereszT polgári 
TagozaT kiTünTeTésT VeHeTTe áT.

 Prof. Dr. lEnGyEl imrE

2005-Től az mTa dokTora, az szTe gTk köz-
gazdaságTani és gazdaságfejleszTési inTézeTének 
VezeTője, egyeTemi Tanár. idén a magyar érdem-
rend loVagkereszT polgári TagozaT kiTünTeTésT 
kapTa meg.

Dr. TóTh Károly

az szTe ájTk címzeTes egyeTemi Tanára, jogTudós, 
alkoTmányjogász, VolT dékán. 2015. auguszTus 
26-án Trócsányi lászló igazságügyi miniszTer a 
magyar érdemrend TiszTikereszT polgári Tagoza-
TáVal TünTeTTe ki.

Tudtad-e,  
hogy kesselyák adorján írta a le a tiszá-
ban élő bunkós polipocskát, holott ez 
kÖztudottan sósvízi fajként tartották 
számon?

in memoriam 

Elhunyt Komlóssy Ákos, az SZTE BTK 
Neveléstudományi Intézetének volt 
oktatója
Elhunyt Dr. Duró Lajos, az SZTE BTK 
nyugalmazott egyetemi docense
Elhunyt Prof. Dr. Koszta László az SZTE 
BTK Középkori és Kora Újkori Magyar 
Történeti Tanszékének vezetője
Elhunyt Trogmayer Ottó régész, 
egyetemi oktató, legendás 
múzeumigazgató
Elhunyt Dr. Szilárd János professor 
emeritus, az SZTE jogelőd Szent-Györgyi 
Albert Orvostudományi Egyetem 
rektora
Elhunyt Dr. Stájer Géza emeritus 
professzor, az SZTE GYTK volt dékánja
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nemzeTközi és hazai rangsorokban is remekel az szTe

A hazai egyetemek közül rendre előkelő helyen  szerepel a Szegedi Tudományegyetem a felsőoktatási intézményeket mérő 
nemzetközi és hazai rangsorokban. Legyen szó tudományos tevékenységről, nemzetközi aktivitásról, internetes láthatóságról 
vagy környezettudatosságról az SZTE minden területen jeleskedik.

A Quacquarelli Symonds rangsoraiban a szegedi egyetem
A világ egyik legelismertebb, felsőoktatási tevékenységeket 
minősítő cége, a brit Quacquarelli Symonds (QS) 2004 óta minden 
évben elkészíti a felsőoktatási intézmények világrangsorát. A QS 
2015-ben a világ több mint 3000 egyetemét vizsgálta 6 szempont 
alapján. A listán az SZTE az 501-550. helyezést érte el, ami az összes 
vizsgált egyetemet tekintve a legjobb 15%-ba való tartozást jelenti. 

Az ARWU és a CWUR rangsoraiban az SZTE
Az Academic Ranking of World Universities (ARWU) rangsort a 
sanghaji Jiao Tong University állítja össze, az oktatók teljesítménye, 
a tudományos jelentőség és az oktatás minősége alapján. Az 
ARWU idei listájában két hazai egyetem került be a világ legjobb 
500 felsőoktatási intézménye közé. A rangsorban az SZTE 2015-
ben ismét a 401-500. helyen szerepelt. 
2015-ben ismét felkerült a Center for World University Rankings 
(CWUR) világrangsorra a Szegedi Tudományegyetem. A lista nyolc 
szempont alapján rangsorolja az egyetemeket – többek között 
– az oktatás minősége, a végzett hallgatók elhelyezkedése, az 
oktatók kiválósága, az idézési arány és a publikációk száma alapján 
állították össze. A világ legjobb 1000 egyetemét rangsoroló listán a 
731. az SZTE.

Times Higher Education
A világ 800 legjobb felsőoktatási intézményét rangsorolta idén 
a Times Higher Education. A lista összeállításánál 13 mutatót 
alkalmaztak 5 csoportba – a tanulási környezet, a kutatás 
minősége, az intézményhez köthető publikációk idézésének 
száma, az iparból származó jövedelem, és a nemzetköziesedés – 
sorolva. A 2015/2016-os világrAngsorrA A neves Angolszász egyetemeK mellett A 
szegedi tudományegyetem is FelKerült. A Tisza-parti universitas a 601-800. 
kategóriába jutott.

A tudományos tevékenységet mérő rangsorok
A tudományos publikációkat középpontba helyező University 
Ranking by Academic Performance (URAP) a világ legjobb 2000 
egyetemét rangsorolja. A 2015-ös rangsor a 2013-ban publikált, 
a Web of Science indexen szereplő tudományos cikkek és 
hivatkozások száma, a tudományos tevékenység és a külföldi 
egyetemekkel közösen született tudományos publikációk száma 
alapján készült. A 2015-ös listán 11 magyar intézmény kapott 
helyett, a Szegedi Tudományegyetem a legjobb 1000 közé került. 
Az universitas az 648. helyen végzett.

Tudtad-e,  
hogy ételecet, olaj, ételszínezék és sütőpor segítségével 
egyszerű „lávalámpa” is készíthető?



Tudtad-e,  
hogy a gyűjtemény legÖregebb lepkéje kÖzel 120 éves, és a 
neves világutazó, bíró lajos gyűjtÖtte?

szte jgypk
Interaktív Természetismereti Tudástár

Nyitva tartási ideje:
Hétfő:   ZÁRVA
Kedd:   10-16-ig
Szerda:   10-16-ig
Csütörtök:  10-16-ig
Péntek :   10-16-ig
Szombat:  10-16-ig
Vasárnap:  ZÁRVA

6725 Szeged, Boldogasszony sgt. 6. II. emelet
Tel: (06-62) 544-753    
e-mail: tudaskapu2011@gmail.com
www.tudaskapu.hu  

Környezettudatosság és internetes láthatóság
A hazai felsőoktatási intézmények között dobogós helyre állhatott 
a Szegedi Tudományegyetem a Spanyol Nemzeti Kutatótanács 
Cybermetrics Lab intézete által készített Webometrics (Ranking Web 
of World Universities) 2015-ös rangsorában is. A listán a legjobb 
1000 közé 5 magyar egyetem került. Javítva korábbi helyezését az 
SZTE a 485. a listán. 
Az Indonéziai Egyetem indította útjára a világ zöld egyetemeit rang-
soroló listát, a 2014-es évre vonatkozó felmérését 2015. januárjá-
ban hozták nyilvánosságra. A rangsorban 2010 óta folyamatosan 
javítja előkelő helyezését a Szegedi Tudományegyetem. Az intéz-
mény 2014-ben a top 20 közé emelkedett, a világrangsorban a 19. 
Európában a 11. helyre lépett. ezzel mAgyArországon változAtlAnul A 
legzöldebb felsőoktAtási intézmény Az szte.

A HVG 2016-os felsőoktatási rangsora
A hallgatói és az oktatói kiválóság alapján a Szegedi 
Tudományegyetem 2015-ben is felkerült a HVG felsőoktatási 
rangsorára. A lista összeállításakor olyan tényezőket vettek 
figyelembe, mint például a nappali alap- és osztatlan képzésekre 
első helyen jelentkezők száma, a felvettek pontátlaga, a 
tudományos fokozattal rendelkező oktatók száma és aránya, 
valamint az MTA-címekkel rendelkező oktatók aránya. A hazai 
rangsorban a 4. helyen szerepel a Szegedi Tudományegyetem.

összeállította: Gajzer Erzsébet
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Szegedi Universitasért 2007 Alapítvány
6720 Szeged, Dugonics tér 13.

Adószám: 1847866-1-06
Adományát az alábbi bankszámlaszámra utalhatja:

Erste Bank Zrt. 11600006-00000000-25900976

A beérkező felajánlásokat a szegedi felsőoktatásból kikerülővégzettek munkaerő-piaci 
elhelyezkedésének segítségére, az Alma Mater közösség fejlesztésére és az intézmény 
hagyományainak ápolására fordítjuk. Segítségét a Szegedi Tudományegyetem Alma 

Mater közössége nevében köszönjük!

Dr. Szabó Gábor
Rektor, 
az SZTE Alma Mater elnöke

Dr. Görög Márta
az alapítvány kuratóriumi elnöke

az SZTE Közkapcsolati Igazgatóság,
SZTE Alma Mater szakmai koordinátora

www.sztealmamater.hu alapitvany@sztealmamater.hu

FELHÍVÁS
Támogassa egyetemét, 
az SZTE Alma Matert!



Nyugdíjas éveiket töltő volt hallgatók, egyetemi oktatók, 
dolgozók jelentkezését várjuk az 

SZTE Alma Mater Szenior Közösségébe!

Tagjaink számára kulturális programokat, találkozókat, 
rendszeres Szenior tornát, kedvezményeket biztosítunk. 

A csatlakozás ingyenes!
A közösség koordinátorai: 

Gresó Erzsébet, Ráczné Mojzes Katalin 

SZTE Alma Mater
6722 Szeged, Honvéd tér 6.  

  
tel.: 62/54-6775

e-mail: info@sztealmamater.hu
www.sztealmamater.hu/hu/szenior

Soron következő programunk: 
Szenior torna 

2016. január 8. 10:00
6725, Szeged Hattyas sor 10.  
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SZTE ALMA MATER CLASSIC 

KONCERTSOROZAT

KLASSZIKUS ZENEI KONCERTEK A ZENEMŰVÉSZETI KAR ÉS AZ 
SZTE ALMA MATER SZERVEZÉSÉBEN.

A KÖVETKEZŐ KONCERT IDŐPONTJA: 2016. FEBRUÁR

SZÉKFOGLALÓ KONCERTEK
FOGADJA ÖRÖKBE A ZMK FRICSAY FERENC HANGVERSENYTERMÉNEK EGYIK SZÉKÉT! 

RÉSZLETEK A ZENEMŰVÉSZETI KAR HONLAPJÁN
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